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صادرات ۸۵ میلیون دلاری 
تعاونی های هرمزگان 

خطر نابودی
 در کمین بناهای تاریخی قشم 

 گروه خبــر // فولادهرمــزگان دومین 
کنفرانس فولادسازی و ریخته گری، را با 
حضور دانشگاهیان، متخصصین و صاحبان 
 صنایع در اسفند ماه سال جاری و در شهر 

بندرعباس برگزار می کند.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ عطالله معروفخانی 
مدیرعامــل فولاد هرمزگان  در گفت و گو با 
روابط عمومی این شــرکت با اعلام این خبر 
هــدف از برگزاری این کنفرانــس را ارتباط 
 موثــر بین صنعت و دانشــگاه و همچنین به 
 اشــتراک گذاری تجربیات صنعتی در حوزه

 فولاد سازی و ریخته گری مداوم دانست. وی 
 با اشاره به نام گذاری سال جاری اظهار داشت :
 معتقد هستیم در سال جاری که سال تولید و 
پشتیبانی و مانع زدایی است به اشتراک گذاری 
 تجربیات صنعتی و استفاده از ایده های نخبگان و
 دانشگاهیان در تولید، خود منجر به مانع زدایی 
و پشــتیبانی از تولید خواهد شد .مدیرعامل 
فولاد هرمزگان اشتراک گذاری تجربیات مفید و 
تخصصی شرکت های تولیدی پیشرو در شرایط  

حساس کنونی کشــور را یک نیاز برشمرد و 
اظهار داشت: فولاد هرمزگان در این خصوص 
دریغ نکرده است و همانطور که کنفرانس اول 
تجربیات و چالش های صنعتی را برای شرکت 
کنندگان ارائه نمود در برنامه داریم که تجریبات 
صنعتی خود را به مراکز پژوهشی و دانشگاهی 
 ارائه و از یافته های دانشگاهی و پژوهشی و 
طرح های نو در صنعت و متخصصین حوزه 
فولاد سازی و ریخته گری مداوم استفاده نماییم.  
معروفخانی با تاکید بر اینکه کاهش بهای تمام 
شده و افزایش کیفیت محصولات ، دو اصل مهم 
برای حضور موثر در بازارهای صادراتی است 
اظهار داشت:  فولاد سازی و ریخته گری مداوم 
دارای  نقش کلیدی در زنجیره تولید فولاد و 
 یکی از قســمت های مهم و هزینه بر در در 
این صنعت است و با توجه به اینکه اشتراکات 

زیادی بین شرکت های فولادی در این حوزه 
وجود دارد فعالیــت و تمرکز بر آن می تواند 
بر ارتقای کیفیت و کاهش بهای تمام شــده 
محصولات نهایی موثر باشد.    وی در ادامه از 
تشکیل تیم های تخصصی با مشارکت و حمایت 
شرکت فولاد مبارکه و مجموعه های دانشگاهی 
 هرمزگان  و دانشگاههای صنعتی مطرح کشور و 
شــرکت های صنعتی و اعلام آمادگی حضور 
کارشناسانی از مراکز صنعتی و تحقیقاتی مطرح 
اروپایــی خبر داد و ابراز امیــدواری کرد این 
کنفرانس به اهداف خود دست یابد.مدیرعامل 
فولاد هرمزگان در پایان  از متخصصین صنعتی 
و پژوهشگران دانشــگاهی و نخبگان کشور 
دعوت کرد تا  طــرح ها و تجریبات خود را 
جهت ارائه و به اشــتراک گذاری به دبیرخانه 

کنفرانس  ارسال نمایند.

مدیر عامل فولاد هرمزگان خبر داد 

 دومین کنفرانس فولادسازی و ریخته گری مداوم برگزار خواهد شد 

ادامه از تیتر یک //
  عباسپور ادامه داد: برای رعایت پروتکل های 
تعداد  کاهــش  مانند  مــواردی   بهداشــتی 
 دانش آموزان در سرویس های مدارس لحاظ 
می شــود که این مســاله در افزایش قیمت 
تاثیرگذار اســت. البته تصویب این موضوع 
با شــورای شهرها اســت.وی اظهار داشت: 
آموزش و پرورش ۵۰ درصد میزان شــهریه 
ســرویس های ایاب و ذهاب دانش آموزان 
 اســتثنایی و همچنیــن روســتایی را متقبل 
 می شــوند و مابقــی را خانواده ها پرداخت 
می کنند.مدیرکل انجمن اولیا و مربیان وزارت 
آموزش و پرورش افــزود: با توجه به تعداد 

دانش آموزان روســتایی و استثنایی، ردیف 
مشــخصی از بودجه به آمــوزش و پرورش 

استان ها اختصاص داده می شود.
* رانندگان ســرویس های مدارس باید 

کارت واکسن داشته باشند
  عباســپور همچنین درباره واکسیناســیون 
رانندگان اظهار داشــت: هر راننده باید کارت 
واکسن داشته باشد و مدیر مدرسه باید کارت 

واکسن آنها را حتما رویت کند.وی ادامه داد: 
دانــش آموزان هم در حال حاضر مشــغول 
واکسیناسیون هستند. مدارس هم باید شرایط 
را برای واکسیناسیون دانش آموزان فراهم می 
کند.به گزارش ایرنا، مدارس و مراکز آموزشی 
از اسفند ماه ســال ۹۸ تاکنون به دلیل شیوع 
ویروس کرونا تعطیل شدند، اما اکنون پس از 
گذشــت حدود ۲۰ ماه با توجه به گسترش 

واکسیناسیون عمومی و آثار مخرب تعطیلی 
مدارس، بازگشــایی حضوری در دستور کار 
است.آموزش و پرورش از مهرماه بازگشایی 
مدارس بــه صــورت آرام و تدریجی را در 
 دســتور کار قرار داده اســت.بر این اساس 
دانش آموزان عشــایری از ابتــدای مهرماه 
کلاس های خود را به صورت حضوری آغاز 
کردند و همچنین دانش آموزان کلاس اولی نیز 
یک روز در هفتــه امکان حضور در مدارس 
را دارند.همچنین هنرستانی ها برای کلاس های 
کارگاهــی و مدارس با جمعیت کمتر از ۳۰۰ 
نفر نیز از ابتدای آبان ماه بازگشــایی آرام و 

تدریجی را دارند.

گروه خبر// عملیاتی هفتاد و هفتم نیروی راهبردی دریایی 
 ارتش جمهوری اســامی ایران پس از ۷۷ روز ماموریت 
بین المللی در همراهی) اســکورت (کشتی های نفتکش 
 و تجاری جمهوری اســامی ایران در دریای ســرخ و 

خلیج عدن دیروز به بندرعباس بازگشت. 
   فرمانــده نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اســلامی 
ایران در حاشیه استقبال از این ناوگروه با اشاره به اینکه امروز 
اجرایی کردن دســتورات فرماندهی معظم کل قوا در درجه اول 
برای نیروی دریایی ارتش مایه افتخار است، گفت: مثل همیشه 
گوش به فرمان رهبرمعظم انقلاب هستیم و سعی می کنیم با دقت 
و با حداکثر توانمندی آنچه که مدنظر ایشان است را به بهترین 
نحو  انجام دهیم.به گزارش ایرنا؛ امیردریادار دوم شهرام ایرانی 
افزود: ما نیروهای راهبردی ارتش جمهوری اســلامی امروز با 
 افتخار می ایستیم و سرمان را بالا نگه می داریم و شعار همیشگی 
»راه ما راه حســین« را ســرلوحه خود قرار مــی دهیم.وی 
یادآورشد: نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
 در طول سال ها چندین نشان اقتدار از جمله اولین مدال نگین 

خلیج فارس در هفتم آذرماه ۱۳۵۹ از ســوی رهبرکبیر انقلاب 
حضرت امام خمینی)ره( و عنوان راهبردی بودن توســط رهبر 
 معظم انقلاب را کسب کرده و اکنون نیز یک ارتش مهدوی خطاب 
می شــود که آشــکار می کند نیروی دریایی ارتش نمایشگاه  
ارزش های اسلامی است.فرمانده نیروی دریایی ارتش تصریح 
کرد: هرحرکت کارکنان نیروی راهبردی ارتش درعمق دریاها 
 به عنوان کســانی که در قلب مقابله با تهدیــد و تحریم قرار 
گرفته اند، باعث  فاصله گرفتن دشمن از مرزهای میهن اسلامی 
 می شــود و اگر دشــمنان، منطقه را با سرافکندگی تمام ترک 
 می کنند، همه نشات گرفته از یک فرماندهی بسیار توانمند مقتدر و 
دشمن شناس بوده که توانســته به موقع و در زمان مناسب از 
رزمندگانش به بهترین نحو اســتفاده کند. وی ابرازداشت: اگر 
شاهرگ اقتصادی کشور در امنیت کامل است، نتیجه زحمات 
همه کارکنان نیروی دریایی ارتش و پشتیبانی سلسله مراتب بالاتر 
است که جای قدردانی دارد.امیر دریادار دوم ایرانی یادآورشد: 
حضــور ما در دریا تداوم دارد و امــروز در نیروی دریایی این 
فرهنگ حاکم است که آنچه از تجهیزات در اختیار داریم با تکیه 

بر توان داخلی و با اســتفاده از دانشمندان و متخصصان ایرانی 
رو به بهینه سازی و نوســازی می رود و این حضور با کیفیت 
بسیار بالاتر ادامه خواهدداشت.فرمانده نیروی دریایی راهبردی 
ارتش خطاب به کارکنان و فرمانده ناو گروه ۷۷ گفت: کار شما 
بسیار ارزشمند بوده و در این مدت در صحنه های کشوری که 
حضور داشتم همه به غیرت شما غبطه می خوردند و امیدواریم 
که همیشــه با افتخار، پرچم ایران را در آب های بین المللی به 
اهتــزار دربیاورید و با تداوم حضورتان، پیام های ذوالفقاری را 
برای دشمن ارسال کنید.وی با اشاره به اینکه در طول ماموریت 
ناو  ۷۷ با پیگیری که از فرمانده ناوشــکن الوند داشتم، ذره ای 
خســتگی در کلام ایشان  احساس نکردم که نشان از غیرت و 
مردانگی تک تک شما نیروهای مقتدر و ولایی بوده که هرکدام از 
شما به تنهایی یک سلاح ارزشمند و دشنه ای در چشمان دشمنان 
هستید.ناوگروه الوند ۷۷ توانست با ۷۷ روز ماموریت دریایی و 
پیمودن ۱۰ هزار و ۵۰۰ مایل دریایی و همچنین با بهره گیری از 
 کارکنان متعهد و ولایت مدار، پرچم ایران اسلامی را در آب های 

بین المللی به ویژه دریای سرخ به اهتزار در آورد.

مدیرکل انجمن اولیا و مربیان وزارت آموزش و پرورش خبر داد

آغاز ثبت نام سرویس  مدارس

 پس از ۷۷ روز ماموریت بین المللی ؛

ناوگروه ۷۷ نیروی دریایی ارتش جمهوری اسامی ایران به بندرعباس بازگشت

مدیر عامل فولاد هرمزگان خبر داد 
 دومین کنفرانس فولادسازی 

1و ریخته گری مداوم برگزار خواهد شد 

گــروه  خبر// مدیرکل انجمن اولیا و مربیان وزارت آمــوزش و پرورش با اعام افزایش ۲۰ تا ۳۰ 
درصدی قیمت ســرویس های ایاب وذهاب دانش آموزان گفت: برای ثبت نام سرویس های مدارس 
با شرکت های حمل و نقل هماهنگی شده و خانواده ها می توانند در مناطقی که بازگشایی مدارس 

آغاز شده است، برای ثبت نام اقدام کنند.
    نورعلی عباســپور درباره شرایط ثبت نام دانش آموزان برای سرویس های ایاب و ذهاب اظهار داشت: در 
مناطقی که بازگشایی مدارس آغاز شده یا قرار است به زودی آغاز شود، خانواده ها می توانند برای ثبت نام 
دانش آموزان به منظور استفاده از سرویس های ایاب و ذهاب اقدام کنند.مدیرکل انجمن اولیا و مربیان وزارت 
 آموزش و پرورش ادامه داد: این آمادگی از ســوی مدارس وجــود دارد که خدمات لازم برای رفت و آمد 
دانش آموزان را به خانواده ها ارائه دهند.مدیرکل انجمن اولیا و مربیان وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان 
کرد: شــرکت های حمل و نقل طرف قرارداد آموزش و پرورش برای ارائه خدمات به مدارس در زمان های 

مختلف آمادگی دارند؛ بنابراین درخواست سرویس در  ماه های آینده و پس از بازگشایی بیشتر مدارس هم 
امکان پذیر است.به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ عباسپور یادآور شد: در مناطقی که مجوز بازگشایی 

مدارس پیش بینی شده است، ارائه خدمات به دانش آموزان بدون مشکل صورت می گیرد.
*  افزایش ۲۰ تا ۳۰ درصدی قیمت سرویس مدارس در کلان شهرها

  مدیرکل انجمن اولیا و مربیان وزارت آموزش و پرورش همچنین درباره افزایش قیمت سرویس های ایاب 
و ذهاب دانش آموزان گفت: شورای شهر هر شهرستان میزان افزایش قیمت سالانه سرویس مدارس را تعیین 
می کند؛ بنابراین این مبلغ در شــهرهای مختلف متفاوت است.مدیرکل انجمن اولیا و مربیان وزارت آموزش 
و پرورش افزود: بر اســاس اعلام شورای شهر در کلان  شهرهایی مانند تهران، بین ۲۰ تا ۳۰ درصد افزایش 
قیمت حمل و نقل عمومی و به تبع آن افزایش ۲۰ تا ۳۰ درصدی قیمت سرویس های مدارس درنظرگرفته 

شده است.

مدیرکل انجمن اولیا و مربیان وزارت آموزش و پرورش خبر داد

آغاز ثبت  نام سرویس  مدارس
افزایش ۲۰ تا ۳۰ درصدی قیمت سرویس های ایاب وذهاب در کلان شهرها

 پس از ۷۷ روز ماموریت بین المللی ؛

ناوگروه ۷۷ نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران به بندرعباس بازگشت

ادامه در همین صفحه

 

صفحه 1را بخوانید

گروه خبر// مشــاور رئیس جمهور و دبیر 
شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
کشور بر ایجاد شــرایط عادلانه برای تمام 
افراد در مناطق آزاد اشــاره کرد و گفت: 
اقدامات سفارشی از سوی هیچ مسؤولی به 
نفع هیچ سرمایه گذاری قابل قبول نخواهد 

بود. 
   ســعید محمد در نشســت هم اندیشــی با 
ســرمایه گذاران، فعالان اقتصادی و نمایندگان 
اصناف جزیره تدوین برنامه راهبردی فراخور 
نیاز هر منطقه آزاد را یکی از مسائل مهم پیش 
روی فعالان و ســرمایه گذاران عنــوان کرد و 
افزود: فعالان اقتصادی باید در مسیری روشن 
حرکت و در حوزه های خاص خود با برنامه های 
مدون فعالیت کنند بنابر این برنامه های راهبردی 
مناطق باید در بازه زمانی ســه ماهه تدوین و 
ارائه شود.دبیر شورای عالی مناطق آزاد کشور 
شاخص های اصلی و  مهم مناطق آزاد را افزایش 
صادرات، تولید، جذب فناوری های نوین، ایجاد 
اشتغال، کمک به رفع مســائل ارزی سرزمین 
اصلی، گردشــگری، تولیــدات در بخش های 
مختلف کشاورزی و شــیلات و صنایع عنوان 
کرد.به گزارش خبرگزاری فارس، محمد ضمن 
ابراز خرســندی از راه اندازی سامانه شفافیت 
مناطق آزاد گفت: دبیرخانه شورایعالی مناطق 
آزاد تجاری و ویژه اقتصادی نیز تلاش خواهد 
کرد تا جمــع آوری نقطه نظــرات، طرح ها و 
برنامه سازمان های مربوطه، سند راهبردی آنها 
را تهیه کرده تا با اســتفاده از این اسناد و کمک 
فعالان اقتصادی و ســرمایه گذاران این مناطق 
را منسجم تر مدیریت کند.مشاور رئیس جمهور 
در بخش دیگر ســخنان خود با اشاره به تلاش 

برای افزایش سهم مناطق آزاد در GDP کشور و 
شناسایی ظرفیت های اقتصادی همسایگان گفت: 
برخلاف اینکه ظرفیت های زیادی در کشورهای 
اطــراف ما وجــود دارد موضوع دیپلماســی 
اقتصادی و روابط با کشورهای همسایه که باید به 
خوبی تقویت شود مغفول مانده است.وی افزود: 
واردات ۱۵ کشورهای همسایه ایران در سال ۹۹ 
یک هزار و صد و هشــتاد میلیارد دلار بوده که 
سهم کشورمان از رقم تنها ۲4 میلیارد دلار عنوان 
شده است و این نشان دهنده عدم موفقیت مناطق 
آزاد در جذب منابع می باشد.به گفته محمد، علت 
مورد هجمه قرار گرفتن مناطق آزاد کشور نقاط 
ضعف و موارد مغفول مانده آنها اســت که باید 
مورد توجه قرار گرفته و بر طرف شود.وی افزود: 
ما باید بیلان کار قابل قبولی داشته باشیم تا بتوانیم 
از هجمه های وارد بر مناطق آزاد مانند تصورات 
قاچاق کالا دفاع و چهره مناطق را تطهیر کنیم.

مشاور رئیس جمهور به قوانین خلق الساعه اشاره 
کرد و گفت: وارد شدن شوک به فعالان اقتصادی 
یکی دیگر از دلایل عدم تحقــق برنامه ها در 
مناطق آزاد تجاری و ویژه اقتصادی متاثر از این 
قوانین بوده و دبیرخانه در تلاش تنظیم لایحه ای 
است تا بتواند این موانع را حذف و در رفع این 
معضلات نقاط قوت خود را تقویت نماید.وی در 
بخشی دیگر با اشاره به موقعیت و ظرفیت های 
گردشگری کیش افزود: جزیره کیش با شروع 
بیماری کرونا شاهد کاهش حضور گردشگران 
بوده که به واســطه آن لطمات بسیاری متحمل 
شده و ســازمان منطقه آزاد کیش مصمم است 
تا با راهبــری دبیرخانه از جــام جهانی قطر 
به عنوان یک فرصت مطلوب استفاده کند.سعید 
محمد امضای تفاهم نامه با فدراســیون فوتبال 

جمهوری اسلامی از دیگر اقدامات این منطقه 
خواند و بیان داشــت: استفاده از زیرساخت ها 
و امکانات جزیره کیش مانند برقراری خطوط 
هوایی و دریایی در راســتای اســتفاده از این 
فرصت بوده و در ایام برگزاری مســابقات نیز 
به  رئیس جمهور  تقویت خواهد شد.مشــاور 
برنامه های دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد 
در راســتای توســعه جزیره کیش خبر داد و 
مطرح کرد: این برنامه ها شامل توسعه توریسم 
علمی و پذیرش دانشجوی بین المللی، توریسم 
درمانی بین المللی، ایجاد دهکده سلامت، تکمیل 
طرح های نیمه تمام، بازگشت مالکیت ناوگان 
هوایی کیش ایر ســازمان منطقه آزاد کیش که 
سودآوری فراوانی دارد، نوسازی ناوگان حمل 
و نقــل عمومی، اولویت بخشــی به مطالبات 
 بومیان از جمله مســکن با توجــه به افزایش 
قیمت ها ،توســعه زیر ساخت های آب و برق 
و رفع بروکراسی اداری در سازمان منطقه آزاد 
کیش خواهد بود.محمد در خصوص ممنوعیت 
واردات خودرو به مناطق آزاد گفت: ۲ هزار و 
۵۰۰ خودرو در انبار تملیکی گمرک که ســال 
ســاخت آنها مربوط به چند سال گذشته است 
در کمسیون اقتصادی بررسی شد تا به مناطق 
آزاد تخصیص یابــد و از لحاظ کمبود ناوگان 
حمل و نقل دغدغه ای نداشــته باشــند.وی 
همچنین به ممنوعیــت ورود کالای کره ای و 
بحث ثبت سفارش اشــاره و تصریح کرد: این 
امر از دیگر دغدغه فعالان اقتصادی اســت که 
بررسی های لازم برای مدیریت آنها انجام شده 
و جای هیچ نگرانی وجود ندارد.دبیر شــورای 
عالــی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشــور با 
بیان اینکه درصدد رفع برخی چالش های مهم 

مناطق هستیم عنوان کرد: همه افراد و ارگان های 
کشور دارای مسؤولیت های اجتماعی مختلفی 
بوده و بر این اســاس در صدد ایجاد شفافیت 
و نظارت اجتماعی، فراهم کردن زمینه ای برای 
عــدم بروز برخی معضــلات در این مناطق و 
تقویت برنامه های بــرای نظارت و جلوگیری 
از امضاهای طلایی و رانت هستیم که یکی از 
اصول توسعه پایدار اســت.محمد بر توجه به 
مسائل زیســت محیطی در تمامی فعالیت های 
منطقه آزاد کیش به عنوان یکی از شاخصه های 
حفــظ زیبایی این جزیره نیز به جد تاکید کرد.

مشــاور رئیس جمهور با اشــاره به رونمایی 
از ســامانه شفافیت در راســتای ارتقاء سطح 
نظارت های اجتماعی گفت: امروز این سامانه در 
کیش رونمایی شــد و به زودی به تمام مناطق 
آزاد تسری خواهد یافت و تا سلامت را سرلوحه 
کار قرار دهیم و تصمیم های خارج از چارچوب 
و خارج از فضای رسمی بین دلالان که زیبنده 
فعالیت پاک اقتصادی نیست را حذف کنیم.وی بر 
ایجاد شرایط عادلانه برای تمام افراد در مناطق 
آزاد اشاره کرد و اظهار داشت: اقدامات سفارشی 
از سوی هیچ مسؤولی به نفع هیچ سرمایه گذاری 
قابل قبول نخواهد بود.مشــاور رئیس جمهور 
گلایه از تبعیض در تمامی بخش ها از ســوی 
اقشار مختلف مردم، کارکنان سازمان، نیروهای 
خدماتی و نیروهای ضعیف را دغدغه بزرگی در 
کیش عنوان کرد و از تدوین شیوه نامه هایی برای 
ارائه خدمات به صورت شفاف و یکسان و بر 

اساس چارچوب ها به همه اقشار خبر داد.

دیپلماسی اقتصادی و روابط با کشورهای همسایه مغفول مانده است

مشاور رئیس جمهور و دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشور : 

اقدامات سفارشی را قبول نمی کنیم

 گروه خبر//  رئیس کل دادگســتری هرمزگان بر تعامل 
دستگاه قضایی و اعضای شورای تأمین برای بهره گیری از 
ظرفیت های قانونی در جهت کشف جرایم سازمان یافته و 

شبکه های فساد، تأکید کرد. 
   مصطفی غلامپور، فرماندار رودان به همراه اعضای شــورای 
تأمین این شهرستان ضمن حضور در دادگستری استان هرمزگان 
با علی صالحی رئیس کل دادگستری استان دیدار و گفتگو کردند.
به گزارش ایسنا؛ رئیس کل دادگستری استان هرمزگان در این 
دیدار با بیان اینکه شهرستان رودان به لحاظ جاذبه های طبیعی، 
بافت جمعیت و موقعیت جغرافیایی از اهمیت ویژه ای برخوردار 
اســت، تأکید کرد، این شهرستان می تواند به واسطه وجود این 
ویژگی ها نقش مؤثری در چشــم انداز توسعه و عمران استان 
هرمــزگان ایفا نماید. علی صالحی در ادامه خاطرنشــان کرد: 
تعامل ســازنده با همه دستگاه ها به ویژه اعضای شورای تأمین 

در شهرستان های مختلف به منظور اجرای هرچه بهتر سیاست 
های راهبردی، جلب اعتماد عمومی و احقاق حقوق مردم همواره 
در اولویت دادگستری اســتان هرمزگان قرار دارد. وی افزود: 
خوشبختانه علی رغم وسعت نوار ساحلی و مرزهای آبی استان 
هرمزگان، امنیت اســتان در وضعیت بسیار خوبی قرار دارد و 
فضای استان برای فعالیت مجرمان ناامن شده که این دستاورد مهم 
در نتیجه تعامل خوب و تشریک مساعی اعضای شورای تأمین 
و دستگاه قضایی محقق شده است.رئیس شورای قضایی استان 
هرمزگان با اشــاره به رابطه موجود میان امنیت پایدار و توسعه 
مناطق مرزی تصریح کرد: اعضای شورای تأمین می توانند در 
این راستا، با بهره گیری از ظرفیت های قانونی در جهت کشف 
جرایم سازمان یافته و شبکه های فساد، مبارزه با قاچاق، خنثی 
سازی فعالیت های اشــرار و شناسایی عوامل اصلی و هدایت 
کنندگان این جرایم، دســتگاه قضایی را یاری کنند. عالی ترین 

مقام قضایی استان هرمزگان در ادامه بر لزوم اجرای دقیق تعاریف 
و ضوابط تقسیمات کشوری تأکید کرد و با یادآوری مشکلات 
ایجاد شده برای اهالی روستای »خراوی« در مرز استان کرمان 
 و هرمزگان جهت دریافت خدمات مختلف بهداشتی، آموزشی
  و رفاهی، متذکر شــد: دقت نظر در مشــخص شــدن حریم 
شهرستان های مختلف علاوه بر ارتقای شاخص امنیت، موجب 
توســعه متوازن به منظور ایجاد تأسیسات زیربنایی می شود که 
ضرورت دارد این موضوع به صورت ویژه مورد توجه اعضای 
شورای تأمین استان و شهرســتان های مختلف قرار گیرد.در 
جریان این دیدار، مصطفی غلامپور فرماندار شهرستان رودان نیز 
ضمن تقدیر و تشــکر از تلاش ها و اقدامات جهادی دستگاه 
قضایی استان هرمزگان در جهت گره گشایی از مشکلات مردم، 
گزارشی از وضعیت شهرســتان رودان و مصوبات، اقدامات و 

برنامه های شورای تأمین این شهرستان ارائه کرد. 

رئیس کل دادگستری هرمزگان :

به دنبال کشف جرایم سازمان یافته و شبکه های فساد هستیم
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استاندار هرمزگان در بازدید از بزرگترین مرکز تولید بچه ماهی
نخستین های هر صنعت قابل احترام هستند

  گروه خبر// اســتاندار هرمزگان از بزرگترین مجتمع »نرسری« 
پرورش تولیــد و تکثیر ماهی دریایی خاورمیانه در منطقه بندرگرزه 
شهرســتان بندرلنگه بازدید کرد. مهدی دوستی در حاشیه این بازدید 
اظهار کرد: شرکت نیکسا با  راه اندازی بزرگترین و گسترده ترین مزرعه 
تولید ماهی در قفس در غرب آسیا با بهره گیری از تکنولوژی روز دنیا 
و همکاری شرکت های معتبر بین المللی؛ تولید غذای سالم و توسعه 
اقتصادی گروه تبیین گردید.وی با اشــاره به اینکه این مرکز سالیانه 
قادر به پرورش پنج میلیون قطعه بچه ماهی است، بیان داشت: همیشه 
نخستین های هر صنعت قابل احترام هستند؛ چرا که راه سختی را برای 
شروع یک فعالیت طی کرده و مســیر را برای دیگر سرمایه گذاران 
هموار می کنند.استاندار هرمزگان اظهارداشت: هم اکنون مرزعه نیکسا 
مشتمل بر ۲4 قفس، هریک با ظرفیت ۱۲۵ تن و مجهز به سیستم تمام 
اتوماتیک بارج غذادهی با ۱4۸ نفر نیروی کار درحال فعالیت است.

به گزارش ایرنا؛ تولید ماهی در این مرکز در آب های خلیج همیشــه 
فارس و با ظرفیت ســالیانه یک هزار تــن در بهمن ماه ۱۳۹4 آغاز 
گردید و مرحله بعدی آن با افزایش ظرفیت تولید سالیانه سه هزار تن 
در مهرماه ۱۳۹۵ به بهره برداری رسید.در سال ۹۹ با وجود مشکلات 
متعدد در این حوزه از جمله شیوع ویروس کرونا تولید این سایت به 
یک هزار و ۵۰۰ تن رســید.مرکز »نرسری« بچه ماهی طرح توسعه 
نیکسا با ظرفیت تولید سالانه ۱۰میلیون قطعه بچه ماهی ۲۰ گرمی به 
صورت تمام مکانیز کار می کند.این سایت پرورش ماهی در قفس در 
حوالی بندر گرزه در بخش شیبکوه شهرستان بندرلنگه واقع شده است.

مدیرکل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان خبر داد
صادرات ۸۵ میلیون دلاری تعاونی های هرمزگان 

  گروه خبر// مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان گفت: از 
شهریور ماه پارسال تا شهریور ۱4۰۰، تعاونی های هرمزگان بیش از ۸۵ 
میلیون دلار کالا صادر کردند. هادی ابراهیمی در نشست با تعاون گران 
برتر هرمزگان افزود: ســه هزار تعاونی هرمزگان در ۱4 رشته فعالیت 
می کنند که حدود ۸۰ درصد جمعیت استان را پوشش می دهند.وی با 
بیان این که حدود ۲۰ درصد تعاونی های برتر کشور در هرمزگان مستقر 
هستند، گفت: چهار تعاونی استان در جشنواره ملی تعاونی های کشور 
رتبه برتر را کسب کردند که نشان از توان بالای تعاونی ها در هرمزگان 
اســت.به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز خلیج فارس،ابراهیمی 
 با بیان اینکه هرمزگان امســال در سطح کشــور رتبه اول را از لحاظ 
دارا بودن تعاونی های برتر کســب کرد، افــزود: فعالیت تعاونی ها در 
زمینه های میزان فعالیت اقتصادی، رشــد اقتصادی و نظم در برگزاری 
مجامع رصد و ارزیابی می شــود.مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با اشاره به اینکه فعالیت های اقتصادی در قشم، بنادر و بخش صیادی 
برعهده تعاونی ها است، گفت: همه ظرفیت بخش حمل و نقل دریایی 
هرمزگان در اختیار تعاونی ها قرار دارد.وی افزود: هر ساله بیش از ۲ 
هزار واحد مســکونی در هرمزگان از طریق تعاونی ها به اعضا واگذار 
می شــود که اکنون به جزء ۲ تعاونی که دچار مشکل حقوقی هستند، 
همه تعاونی ها واگذاری مسکن به اعضا را انجام داده اند.ابراهیمی با بیان 
اینکه تعاونی های توسعه و عمران در شهرستان های بندرعباس، قشم 
و میناب تاسیس شده اســت، گفت: این ظرفیت وجود دارد که برای 
تحقق ساخت یک میلیون واحد مسکن در کشور از ظرفیت تعاونی های 
مسکن استفاده کرد.وی گفت: یکی از برنامه های دولت برای کاهش فقر 
و افزایش عدالت اجتماعی تعاونی های توسعه و عمران است که حداقل 
پنج درصد از جمعیت شــهر عضو آن می شوند و درآمد آن نیز صرف 

خدمات رسانی به مردم همان شهر می شود.

خبر

خبری

پنجشنبه 6 آبان 1400
21 ربیع الاول 1443
سال بیستم شماره 3730

    
سرمقاله

 یکــی از دغدغه های بیمــاران محروم و در این ســال ها 
حتی خانواده های متوســط، هزینه های بالای درمان است که 
روزبه روز در حال افزایش اســت و برخی توان درمانشــان و 
یا تکمیل مراحل درمان را ندارنــد وبرخی نیز جان می دهند. 
متاسفانه این موضوع را بارها شاهد بوده ایم که بیماران زیادی 
 برخلاف فرمایش مقام معظم رهبری علاوه بر رنج مریض داری، 
رنج های دیگری هم دارند. در استانی مانند هرمزگان که علی رغم 
جایگاه اقتصادی و تجارتی و...؛ اما به عنوان استانی محروم مطرح 
 است و محلات حاشیه ای و روستاهای محرومی دارد که بیشتر 
ساکنان شان حتی برای معیشت، درمان، مدرسه رفتن دانش آموزان 
 شان و... با مشکل مواجهند و در زمان تهیه گزارش از این مناطق در 
سال های اخیر متوجه شده ام برخی بدلیل فقر حتی توان درمان 
نداشته و چشم و دســت و پا و برخی حتی جان شان را هم از 
دســت داده اند ودر این ســال ها وضعیت روز به روز وخیم تر 
شده است. حتی گاهی اوقات برخی چندان برای درمان فرزند، 
پدر ومادر و... درمانده می شوند که می گویند حاضریم اعضای 
بدن مان را بفروشــیم تا هزینه درمان عزیزان مان را تامین کنیم. 
 از طرفی دیگر حتی کســانی که بیمه هستند، بیمه شان چندان 
 هزینه ها را پوشش نمی دهند و به همین دلیل بیشتر مراکز خصوصی،

هزینه ها را آزاد حســاب می کنند که این هزینه ها با افزایش 
نوسانات ارزی چند ســال اخیر، رشد چند برابری داشتند و از 
 آن طــرف برخی خدمــات هم در هرمزگان بــه راحتی انجام 
نمی شود. دستگاه ام آر آی بیمارستان اصلی مرکز استان بدلیل 
افزایش استفاده از آن و... مرتب خراب می شود و مدت زیادی 
بــرای تعمیرش زمان مــی برد و بیماران با مشــکل مواجهند. 
متاســفانه درمان استان در بخش های مختلف با مشکل مواجه 
 است وحتی از سه سال قبل هم که دکتر فرشیدی رئیس دانشگاه 
 علوم پزشــکی در روز معارفه اش به عنوان رئیس دانشــگاه، 
درخواســت راه اندازی دانشکده های علوم پزشکی در  شرق و 
غرب استان را از وزارت بهداشت داشتند که متاسفانه تاکنون محقق 
نشده است که تحقق آن در میزان خدمات رسانی به بیماران بسیار 
اثرگذار اســت و انتظار می رود در دولت سیزدهم این موضوع 
محقق شود. از آن طرف گام مثبت در بحث بیمه ها را در بخش 
 بیمه سلامت شاهد هستیم که از مهرماه بیمه شدگان شهری نیز 
می توانند با استفاده از پزشک خانواده و نظام ارجاع به پزشکان 
 متخصص  در بخش خصوصی، آزمایشگاه ها، رادیولوژیست ها، 
 داروخانــه ها و... نیز مراجعه کنند. البتــه در این بخش نیاز به 
اطلاع رسانی گسترده اســت تا اولا کسانی که از هیچ بیمه ای 
بهره مند نیستند، خودشــان را بیمه سلامت کنند و از آن طرف 
بیمه شدگان، پزشــک خانواده خود را بشناســند و از طریق 
 پزشــک خانواده ارجاع داده شوند. تاکنون چون این طرح برای 
بیمه شــدگان شهری اجرا نشــده بود و بیمه سلامت به غیر از 
مراکز دولتی، در ســایر مراکز بصورت آزاد محاســبه می شد، 
بسیاری از شهروندان حتی تمایلی برای بیمه شدن نداشتند که با 
 اجرای این طرح، زمینه بهره مندی بیمه شدگان از سایر مراکز و 
بخش های خصوصی حوزه درمان هم فراهم شده است.مدیرکل 
بیمه سلامت هرمزگان در تشریح جزئیات اجرای برنامه پزشک 
خانواده و نظام ارجاع صندوق بیمه همگانی بیمه شدگان شهری 
هم با بیان اینکه بیمه شدگان همگانی و کمیته امدادی از اول مهر 
 ماه در تمام شهرهای هرمزگان بایستی از طریق سیستم ارجاع 
پزشــک خانواده به پزشــک متخصص و فوق تخصص بخش 
خصوصی، آزمایشــگاه ها، داروخانه ها، رادیولوژیســت ها، 
 سونوگرافی ها و... ارجاع داده شوند؛ اظهار داشت : با اجرای این طرح 
 هزینــه هــای درمان بیمــه شــدگان کاهش یافتــه و میزان 
خدمات رســانی به بیمه شــدگان افزایش می یابد و از تحمیل 
هزینه اضافه به بیمه ها جلوگیری می شود. شهروندانی که تحت 
پوشش هیچگونه بیمه ای نیستند، می توانند در طرح بیمه سلامت 
همگانی از طریق دفاتر پیشخوان منتخب در استان ثبت نام کنند.
علیزاده گفت: بیماران در مراجعه به پزشکان خانواده فقط شش 
 هزار تومان ویزیت پرداخت می کنند ودر صورت نیاز به ارجاع 
 بــه پزشــکان متخصــص، داروخانه هــا، آزمایشــگاه ها، 
رادیولوژیست ها و... با کد ارجاع، از مزایای این بیمه بهره مند شده 
و هزینه ها بصورت بیمه ای محاسبه می شود که اگر بدون سیستم 
ارجاع باشــد، هزینه ها آزاد محاسبه می شود.  با اجرای طرح 
پزشــک خانواده شهری و تشکیل پرونده پزشکی برای بیماران 
بیمه شده سلامت، زمینه اســتفاده  بیماران از بخش خصوصی 
مراکز درمانی و پزشکان طرف قرارداد فراهم شده است. اسامی و 
آدرس پزشکان خانواده به بیمه شدگان پیامک شده و امکان تغییر 
پزشک خانواده با توجه به آدرس بیمه شده از طریق مراجعه به 

دفاتر پیشخوان یا سامانه اینترنتی نیز  وجود دارد.
    علی زارعی

گام مثبت بیمه سلامت 

گروه خبر// استاندار هرمزگان قانون گذاری های 
پی درپی مناطــق آزاد را مغایر اخاق دینی و 
وفای به عهد دانست و شکل گیری امنیت را در 

سایه پایداری قوانین بر شمرد. 
   مهدی دوســتی اســتاندار هرمزگان در ســالن 
همایش های بین المللی کیش، توسعه و پیشرفت ایران 
را واژه  مشــترکی بین حاکمیت و فعالان اقتصادی 
دانســت و اظهار داشــت: گرچه فعالان اقتصادی 

می توانند در گوشه ای از جهان، با شرایط بهتری زندگی 
کنند اما اهداف توســعه  ای ایران به عنوان دغدغه ای 
بزرگ موجب پایبندی آنها و مانع ترک وطن می شود. 
وی با تاکید بر اهمیت رونمایی از ســامانه شفافیت، 
مدیریت سعید محمد را مدیریتی هوشمند عنوان کرد 
و گفت: این سامانه می تواند نخستین گام از حکمرانی 
هوشمند و گستردگی اطلاعات باشد و سایر مناطق 
نیز باید ایــن امر را مد نظر قــرار دهند.به گزارش 

خبرگزاری فارس، استاندار هرمزگان تغییرات قوانین 
طی گذشت سالها را مانع دیگری برای سرمایه گذاران 
عنوان کرد و گفت: قانون گذاری های پی درپی مغایر 
اخــلاق دینی و وفای به عهد اســت در صورتی که 
امنیت در سایه پایداری قوانین شکل می گیرد. امید 
دارم مزیت های هر منطقه در جهت صدور مجوزها 
به خوبی در نظر گرفته و بهبود محیط کسب و کار را 
موجب شود.دوستی با اشاره به ماموریت های مناطق 

آزاد تجاری و ویژه اقتصادی یادآور شد: بخش تولید 
در این مناطــق از اهمیت ویژه ای برخوردار بوده اما 
لازم اســت برای توسعه پایدار و متوازن بخش های 
 دیگر از جملــه خدمات نیز از حمایت های مختلف 
دســتگاه ها و نهادها برخوردار باشند.وی، آمادگی 
استانداری هرمزگان در کنار دبیرخانه شورای عالی 
مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی برای رفع مشــکلات 

سرمایه گذاران را در این نشست اعلام کرد.

پشت پرده سیاست 

  
تشکیل قرارگاه دفاع در برابر ریزپرنده ها 

رئیس سازمان پدافند با بیان این که دولت روحانی جنگ سایبری را انکار می کرد، افزود: 
غفلت از اجرای سند پدافند زیستی عامل شیوع بیماری کرونا بود .

سردار غلامرضا جلالی رئیس سازمان پدافند غیرعامل با اشاره به برگزاری ۵۰ رزمایش 
 ســایبری طی امســال از تهدیدزایی آمریکا در حوزه فضایی خبر داد و گفت: در ترور 
شهید فخری زاده از هوش مصنوعی، فضای مجازی، اینترنت ماهواره ای و عملیات نفوذ 
استفاده شد. در ادامه به گزارش مهر و فارس، گزیده ای از صحبت های وی در نشست 

خبری که به مناسبت بزرگداشت هفته پدافند غیرعامل برگزار شد، می آید:
 * ساختار پدافند زیستی کشور را باز طراحی کردیم اما دولت روحانی به این موضوع بی 
توجهی کرد. پیشرفته ترین و مدرن ترین سند پدافند زیستی را طراحی و ابلاغ کردیم که باید   
اجرایی شود. دولت روحانی از منظر پدافند غیرعامل کشور را دچار خسارات بسیاری 
کرد. ولنگاری و بی قانونی در حوزه سایبری، انکار جنگ سایبری، واگذاری شبکه های 
اجتماعی و اختصاص پهنای باند به شبکه های اجتماعی خارجی از اقدامات غلط دولت 

روحانی در حوزه پدافند غیرعامل بود.
* در کل دنیا تنها دو کشور هستند که سازمان مقابله کننده با تهدیدات غیر طبیعی آن ها با 
سازمان مقابله کننده با تهدیدات طبیعی متفاوت است و آن دو کشور ایران و آمریکا هستند.

* در حوزه پدافند زیستی به رغم این که قرارگاه پدافند زیستی کشور سال ها در این حوزه 
کار کرده بود، اما با شروع بحران کرونا، این ساختار توسط دولت گذشته نادیده گرفته شد 
و شاهد تزلزل و تناقض در تصمیم گیری های آن در زمان شیوع کرونا بودیم. وی ادامه داد: 
در سه ماه اول شیوع ویروس کرونا قرنطینه توسط وزیر پیشین مورد تمسخر قرار گرفت. ما 

تاکید داشتیم که تجربه دنیا بهداشت محور و نه درمان محور است، اما توجه نشد.
* در ســال گذشته بیش از ۵۰ رزمایش برگزار کردیم و بیش از ۳۰۰ محصول و سامانه 
پدافند ســایبری را تولید داخلی کردیم. با هماهنگی شورای امنیت کشور قرارگاه دفاع 
 در برابر ریزپرنده ها تشــکیل شده است و در اماکن حساس کشور تجهیزات الکترونیکی 
ضد ریزپرنده را که عمدتا ســاخت وزارت دفاع و شرکت های دانش بنیان است، نصب و 

فعال کرده ایم.
* جنبه ای از عملیات ترکیبی دشــمن را در بهره گیری از لایه ماهواره ای در عملیات 
تروریســتی )اینترنت ماهواره ای(، عملیات خرابکاری صنعتی - تروریســتی و توسعه 
عملیات نظامی تا مادون جنگ شــاهد بودیم؛ ترور شــهید عزیز دکتر فخری زاده که با 
استفاده از هوش مصنوعی، فضای مجازی و اینترنت ماهواره ای و عملیات نفوذ انجام شد.

سرلشکر باقری: شرایط امروز، هوشیاری هرچه بیشتر نیروهای مسلح را می طلبد
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در دوازدهمین جشنواره مالک اشتر، فرار آمریکا از افغانستان، 
آغاز تخلیه نیروهای نظامی آمریکا از عراق و بخش هایی از سوریه، انتقال و کاهش تجهیزات 
پیشــرفته پدافند هوایی و ضد موشکی آمریکا در حاشیه خلیج فارس و کاهش نیروهای 
دریایی و انتقال آن ها به ســرزمین های جنوب چین را نشانه هایی از افول قدرت آمریکا 
و جابه جایی قدرت در جهان برشمرد. سرلشکر »محمد باقری« با تأکید بر این که شرایط 
امروز هوشیاری هرچه بیشتر نیروهای مسلح را می طلبد، گفت: هنگامی که تهدیدها عیان، 
مشخص و مستقیم است، روش مقابله با آن ها قدری ساده تر و روان تر است اما هنگامی که 
تهدیدها با پیچیدگی و لایه بندی های گوناگون همراه باشد، طبیعتاً وظیفه ما مقابل آن خطیر 

و سنگین تر است. /ایلنا

تازه های مطبوعات
شــرق - علی مطهری با روایتی از نشست با محســنی اژه ای، رئیس قوه قضاییه به این 
روزنامه گفت: مســئله حصرخانگی را مطرح کردم و گفتم حل این مسئله بر عهده قوه 
قضاییه اســت، آن چه  از رفتار آن ها برمی آید، نشان می دهد که رویکرد جدیدی را در 

پیش گرفته اند.
 آفتاب یزد - این روزنامه با اشاره به اظهارات وزیر اقتصاد که خواستار حذف ارز 4۲۰۰ 
تومانی شده است، نوشت: نباید خود را به غفلت زد، اقتصادی که وابسته به نفت است و 
زیر فشار سنگین تحریم، اگر قرار باشد همه کالاها و خدمات را با همان ارز رایج بازار 
که همچنان حوالی ۲۷ هزار تومان پرســه می زند، تهیه و تامین کرد، آن وقت پراید ۵۰۰ 
میلیون تومانی و برنج ۱۰۰ هزار تومانی و دلار ۸۰ هزارتومانی، دمِ دست ترین رخدادهایی 

است که می توان به چشم دید.
 کیهان- این روزنامه نوشت: نگاهی به برخی تیترهای رسانه های مدعی اصلاح طلبی و 
اظهارات اخیر آن ها نشــان می دهد که بازندگان سیاسی انتخابات ریاست جمهوری از 
یک سو سعی می کنند تمام مشــکلات کنونی را گردن دولت سیزدهم بیندازند و از یک 
ســو تمام هم و غم خود را سنگ تراشــی و چوب نهادن لای چرخ دولت گذاشــته اند. 
به عبارت دیگر، مدعیان اصلاحات امروز به  جای پاسخ گویی و عذرخواهی، طلبکار شده 

و دست پیش را گرفته اند که پس نیفتند.
 وطــن امروز- این روزنامه گریزی به حــال و هوای این روزهای اردوغان و ترکیه زد و 
نوشت: اردوغان  که فکر می کرد با سرکوب مخالفان سیاسی در جریان تظاهرات ۲۰۱۵، 
قلع و قمع کردها در شــرق و جنوب کشور و تصفیه گسترده گولنی ها و نظامی ها در پی 
کودتای ناکام ۲۰۱6، کشور را در حمایت از اقتدارگرایی خود به سبک عثمانی ها یکدست 

کرده، حالا با شورشی شدیدتر علیه ناکارآمدی حکومت مواجه است.
 توافق وزرای خارجه ایران و بلاروس برای کمک به اتباع ایرانی گرفتار در منطقه

وزیران امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و بلاروس برای ادامه رایزنی تا تعیین سرنوشت 
و کمــک به اتباع ایرانی گرفتــار در منطقه مرزی توافق کردند. به گزارش ایرنا، حســین 
امیرعبداللهیان در تماس تلفنی با »ولادیمیر ماکی« وزیر خارجه بلاروس درباره وضعیت اتباع 
ایرانی گرفتار در منطقه مرزی بلاروس و لیتوانی به بحث و رایزنی پرداخت.امیرعبداللهیان با 
بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران درباره وضعیت این اتباع ایرانی نگرانی جدی دارد، همکاری 
انسان دوستانه مقامات کنسولی و مرزبانی بلاروس جهت یافتن و ارائه های کمک های درمانی 
به این افراد و تسهیل دسترسی سفارت ایران به آنان جهت بازگشت آنها به ایران را خواستار 
شد. او با بیان اینکه اخبار نگران کننده ای از وضعیت این افراد در فضای مجازی منتشر شده 
است، همکاری حداکثری بلاروس خصوصاً مرزبانی این کشور برای کمک به آنها را خواستار 
شد. ولادیمیر ماکی وزیر خارجه بلاروس نیز در این تماس با ارائه گزارشی از اقدامات وزارت 
خارجه این کشور جهت شناسایی و یافتن این افراد، بر آمادگی جدی مینسک جهت مساعدت 
حداکثری در این زمینه و ادامه تماس نزدیک با سفارت ایران تأکید کرد. وزیر خارجه بلاروس 
با بیان اینکه لازم است اطلاعات بیشتری در خصوص موقعیت مکانی این افراد به دست بیاید، 
اطمینان داد که بلافاصله و به فوریت مجدداً در این خصوص از مراجع ذی ربط استعلام نماید. 
در این تماس طرفین در خصوص ادامه رایزنی تا تعیین سرنوشــت و کمک به اتباع ایرانی 

گرفتار در منطقه مرزی، توافق کردند. 

انعکاس
عصر ایران نوشــت: علیرضا زاکانی شهردار تهران با انتشار توئیتی در فضای مجازی 
در خصوص برخی انتقادها و حواشــی ایجاد شــده برای انتصاب دامادش به عنوان 
دســتیار ویژه و مشاور شهردار در حوزه هوشمندسازی توضیحاتی ارائه کرد. زاکانی 
در توئیتر نوشت: جهت پاسخ گویی خدمت عزیزان: آقای مهندس حیدری هیچ رابطه 
استخدامی با شهرداری و دریافتی از آن نخواهد داشت و صرفاً از تجربه و دانش علمی 
ایشان در حوزه هوشمندسازی تهران استفاده خواهم کرد. این امر غیرقانونی نبوده و 
این حکم صرفاً برای اشــراف و نظارت دقیق بنده از طریق ایشان در این پروژه مهم 

صادر شده است.
 آنلاین خبر مدعی شد: دستور آزادی  امیرحسین مرادی از متهمان اغتشاشات آبان ۹۸ 
با قید وثیقه صادر شده است. بابک پاک نیا وکیل مدافع سه جوان متهم در اغتشاشات 
آبان ۹۸، ۳۱ مرداد امسال در گفت وگو با ایرنا درباره وضعیت امیرحسین مرادی یکی 
از موکلان خود در پرونده ســه جوان اظهار کرد: موکلم بیماری پوستی دارد که مانند 
چند مرتبه قبلی، این بیماری در زندان حاد و در نتیجه برای درمان به بیمارستان اعزام 

شده و اکنون نیز در بیمارستان بستری است.
 مشرق نیوز نوشت: محمد نعیم، سخنگوی طالبان در توئیترش نوشت: امارت اسلامی 
از سخنان رهبر جمهوری اسلامی ایران حضرت آیت ا... خامنه ای که خواستار اتحاد 
بیشتر شیعیان و سنی ها در افغانستان شدند، استقبال می کند. محمد نعیم در ادامه نوشت 
که افغان ها با اتحاد هر چه بیشــتر، در مقابل توطئه ها ایســتادگی و آن ها را خنثی 

خواهند کرد.
 عصرایران مدعی شــد: دکتر علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت می شود. بهادری 
جهرمی، استاد حقوق دانشگاه تربیت مدرس و رئیس مرکز وکلای قوه قضاییه است. او 
تعامل خوبی با رسانه ها دارد و در صورت قطعی شدن حضورش در دولت به عنوان 
سخنگو می توان امیدوار بود که دولت و رسانه ها، روابط منطقی تری با یکدیگر داشته 
باشند. وی در میان فعالان سیاسی و دانشگاهی نیز به عنوان یک چهره میانه رو و به 

روز شناخته می شود.
واکنش غریب آبادی به گزارش جاوید رحمان

کاظم غریب آبادی، معاون امور بین الملل قوه قضاییه و دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری 
اســلامی ایران در واکنش به گزارش گزارشگر ویژه وضعیت حقوق بشر در ایران به 
سازمان ملل گفت: در حالی که جهان از بی عدالتی ناشی از رفتارها و سیاست های 
کشــورهای مدعی غربی و آمریکا رنج می برد، ارائه گزارش در خصوص وضعیت 
حقوق بشر در جمهوری اسلامی ایران که خود قربانی نقض حقوق بشر بر اثر اقدامات 
این قبیل کشورهاست، یک اقدام کاملا سیاسی و انحرافی است. متاسفانه حقوق بشر به 
یک کالا و ابزار سیاسی برای اعمال فشار به کشورهای مستقل و در حال توسعه، نظیر 
ایران تبدیل شده است. در این شرایط، قربانی خود بشر است. به گزارش ایسنا، جاوید 
رحمان، گزارشگر ویژه سازمان ملل مدعی شده که حدود ۲۰۰ نفر طی سال گذشته 
در ایران اعدام شده اند و برخی از آن ها زیر سن قانونی بوده اند. این گزارش با واکنش 
تندی مواجه شد و   ایران در بیانیه ای، این گزارش را حاصل استفاده از »منابع مبهم، 

غیررسمی« و همچنین »مغرضانه و گزینشی« دانست./ایسنا

تغییرات قوانین ، مهم ترین چالش سرمایه گذاران در مناطق آزاد 

گروه خبر// نوبانی از عدالت محوری 
به عنوان نخستین توقع خود به عنوان 
شــهردار در سیستم مدیریت فعلي 
شــهرداري بندرعباس اعام کرد و 
گفت: هیچ نا عدالتي در هیچ حوزه اي 

نباید صورت بگیرد. 
  » مهــدی نوبانــی « در آیین تکریم و 
معارفه معاونت برنامه ریزي و توســعه 
ســرمایه انساني شــهرداري بندرعباس 

اظهار کرد: خدمات دهي به پرسنل بدون 
منت با تواضع و فروتني انجام شــود ما 
وظیفه داریم. وي با بیان اینکه مسولیت 
یعني به مردم خدمت کنیم، افزود: خدمت 
بــي منت و عادلانه باید ســر لوحه کار 
ما باشد. شــهردار بندر عباس ادامه داد: 
هر اتفاقي در شــهرداري باید با شفافیت 
صــورت پذیرد و مســئولان و مدیران 
شهرداري باید پاسخگوي پرسنل باشند 
و حقي از کسي ضایع نشود . وي گفت: 
 ما براي پاســخگویي به مردم و پرسنل 
آمده ایم اخلاق و رفتار باید دقیق درست 
و با متانت باشد در شهرداري امروز کار 

سفارشــي و خلاف قانون نداریم و همه 
کارها بر اســاس ظوابط باید باشــد. به 
گزارش خبرگزاری شبســتان، نوبانی با 
تاکید بر اینکــه اخلاق کلامي و رفتاري 
باید با ســرعت راه انــدازي کار مردم 
آمیخته باشــد، گفت: همکاران باید در 
کوتاه ترین زمــان کار ارباب رجوع را 
انجــام دهند. وي احترام به مردم را اصل 
اول خدمت دانســت و افــزود: آموزش 
کارکنــان در امر خدمت رســاني امري 
اجتناب ناپذیر و بسیار مهم است. شهردار 
بندرعباس با اشاره به این نکته که اخلاق 
خوب جزو وظایف ذاتي پرســنل است، 

بیان کــرد: آموزش هــا پیرامون حوزه 
 کاري و تکریــم ارباب رجــوع باید به 
 روز رساني شود. نوبانی تاکید کرد: کارها و 
پروژه هاي نیمه تمام مدیران گذشته نباید 
ابتر بماند و باید به سر انجام و نتیجه مثبت 
برســد. وی در پایان این جلســه ضمن 
 تقدیر از زحمات محمد مهدي جهانبخش، 
» علیرضا زارعــي « را به عنوان معاون 
برنامه ریزي و توســعه سرمایه انساني 
شــهرداري بندرعباس معرفــي کرد. » 
علیرضا زارعي «، کارشناســي مدیریت 
ارشد  ،کارشناســي  مالي حســابداري 
مدیریت اجرائي گرایش اســتراتژیک و 

دانشــجوي دکتري مدیریت کسب و کار 
و سرمایه گذاري مي باشد. وي مشاوره 
ارشــد مدیر عامل و سرپرست معاونت 
بازاریابي و ســرمایه گــذاري مجتمع 
کشتي سازي و صنایع فرا ساحل، عضو 
 هیئت مدیره شرکت صنایع کشتي سازي 
 ندیم گســترش خلیج فارس ، مدیر کل 
 امور بیــن الملل و ارتباطــات مجتمع 
کشتي سازي و صنایع فرا ساحل ، مشاور 
عالــي صنایع دریایي، مشــاور اجرائي 
شــوراي هماهنگي تبلیغات اسلامي ، و 
بازرسي کل شهرداري  سرپرست معاون 

بندرعباس را در کارنامه خود دارد.

شهردار بندرعباس : 

عدالت محوری باید در رأس سیستم مدیریت شهرداری قرار گیرد 

گــروه خبــر// مدیرعامل ســازمان بنادر و 
دریانوردی گفت: در حال حاضر مشکلی برای 
ورود کشــتی های ایرانی به بنادر چین و هند 

وجود ندارد.
   محمد راســتاد در گفت وگوی رسانه ای، درباره 
حمل دریایی کالا از خــزر و برقراری تردد میان 
بنادر شمالی ایران با بنادر روسیه و قزاقستان اظهار 
کرد: وزارت صمت اخیراً با خرید کشــتی رو-رو 
موافقت کرده اســت.وی افزود: ما هم در سازمان 
بنادر و دریانوردی به شرکت های کشتیرانی اعلام 
کرده ایم آمادگی داریم تا از محل وجوه اداره شده 
این سازمان، تســهیلات و منابع مالی برای خرید 
شــناورهای رو-رو )کامیون بــر( پرداخت کنیم.
به گزارش شــبکه اطلاع رسانی هرمز؛ مدیرعامل 

سازمان بنادر و دریانوردی اظهار کرد: امیدواریم با 
ورودی این نوع شناورها، مسیر دریایی بازرگانی ما 
با کشورهای آسیای میانه برقرار و فعال شود؛ البته 
در حال حاضر ترددهای دریایی به بنادر آســیای 
میانه و حاشیه خزر با استفاده از شناورهای کارگو، 
فله بر و کانتینری برقرار است.وی خاطرنشان کرد: 
اینکه کشتی رو-روی کامیونی هم داشته باشیم تا 
بتوانیم مود حمل و نقل جاده ای را از طریق دریا به 
کشورهای آسیای میانه متصل کنیم، گزینه مناسبی 
اســت که می توانی ظرفیت تجاری با کشورهای 
منطقه را افزایش دهد.معاون وزیر راه و شهرسازی 
درباره ابقای توافقنامه چابهار در شرایط جدید دولت 
کابل یادآور شد: موافقت نامه سه جانبه جمهوری 
اسلامی ایران، هند و افغانستان موسوم به توافقنامه 

چابهار، تفاهم نامه ای است که هنوز رسمیت دارد؛ 
در این توافق نامه آمده که امکان اضافه شــدن و 
الحاق کشــورهای دیگر به آن فراهم اســت.وی 
خاطرنشــان کرد: جمهوری اسلامی ایران پیشنهاد 
داده تا ترکمنســتان هم به ایــن تفاهم نامه افزوده 
شود؛ الحاق ترکمنستان به تفاهم نامه چابهار یک 
فرصت برای توسعه ترانزیت میان کشورهای منطقه 
است.مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی درباره 
مشــکل پهلوگیری کشتی های ایرانی در بنادر هند 
گفت: با پیگیری هایی که سازمان بنادر و دریانوردی 
انجام داده، در حال حاضر مشــکل خاصی وجود 
ندارد؛ من از شرکت های کشــتیرانی هم پیگیری 
کــردم، آنها هم تأیید کردند کــه امکان پهلوگیری 
در بنادر هند فراهم و ترددها برقرار اســت.معاون 

وزیر راه درباره مشــکل تردد کشتی های ایرانی به 
بنادر چین نیز اظهــار کرد: در حال حاضر ترددها 
به بنادر چین برقرار اســت؛ عمده تبادلات تجاری 
دریایی کشورمان با چین است.وی خاطرنشان کرد: 
کشــتیرانی یک مقوله بین المللی است و اینگونه 
نیســت که الزاماً ناوگان ملکی کشوری بخواهد از 
کشور دیگری بار حمل کند؛ بلکه جابه جایی کالا 
می تواند هم از طریق ناوگان بین المللی و هم ملکی 
انجام شود.ماجرای منع ورود کشتی های ایرانی به 
بنادر چین و هند چه بود؟گفتنی است برخی فعالان 
صنعت کشتیرانی در هفته های اخیر از عدم امکان 
توقف و پهلوگیری کشتی های ایرانی در برخی بنادر 
چین و یکی از بنادر هند خبر داده بودند.مدیرعامل 
یک شرکت کشتیرانی نیز از توقف 4 ماهه تعدادی 
از کشتی های متعلق به این شرکت در یکی از بنادر 
چین در سال ۱۳۹۹ و همچنین ادامه دار بودن این 
روند تا کنون خبر داده بود که گفته می شود در حال 
حاضر مشکلی برای برقراری تردد کشتی های ایرانی 

به بنادر این دو کشور وجود ندارد.

مدیرعامل سازمان بنادر خبر داد

برطرف شدن مشکل ورود کشتی های ایرانی به بنادر چین و هند 

  

گروه خبر//  مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری 
هرمزگان گفت: در نخستین نشست دوره ششم شورای 
اســامی، اعضای هیات رئیســه و نمایندگان شورای 
اسامی استان در شورای عالی استان ها انتخاب شدند. 
   صفر صادقی با اعلام این خبر به رسانه ها  افزود : نخستین 
نشست دوره ششم شورای اسلامی هرمزگان به منظور تعیین 
اعضای هیات رییسه و نیز تعیین نمایندگان شورای اسلامی 
استان در شورای عالی اســتان ها برگزار شد. وی ادامه داد: 
در این نشست انتخابات برای تعیین هیات رییسه برگزار شد 
که در آن »دوســت محمد حاجبی« به عنوان رئیس شورای 
اســلامی هرمزگان و همچنین »قادر جنگی زهی« به عنوان 
نایب رییس شورای اسلامی استان  انتخاب شدند. به گزارش 
ایرنا؛ مدیرکل امور شــهری و شوراهای استانداری هرمزگان 
اظهارداشــت: همچنین با رای اعضای شورای اسلامی استان  
»فاطمه جراره« و »عبدالله پرواز« به عنوان نمایندگان شورای 
اسلامی استان در شورای عالی استان ها انتخاب شدند. تعداد 
اعضای شورای اســلامی هرمزگان، ۱۳ نفر شامل منتخبان 

شورای اسلامی شهرستان های استان هرمزگان است.

 نمایندگان شورای اسلامی هرمزگان 
در شورای عالی استان انتخاب شدند



3گزارش
پنجشنبه 6 آبان 1400

21 ربیع الاول 1443

سال بیستم شماره 3730

دنیای مجازی
لایک بزن پستمو ، اما بخون آهستـــه
این دل بیقرارم ، تازه زغمها رستــه

باشاخه ای گل سرخ،آمده ام بکویــت
مجازیم که باشه،مهرت به دل نشسته
توقوطی کبریته، دنیا به این بزرگـــی
تودست هرجوونی ، کنج اطاق نشسته
هرآنچه دل بخواهد ، گوگل مهیاکنــه
برنامه هارودان کن ،ببین همه تودسته
صبحونه روشروع کن،بالاین وباتلگرام
ناهاربروتووایبر،اینستــاهم رادستــه

یادی بکن زوایبر،این دوست قدیمـــی
دلم براش کبابه، بیچاره ورشکستــــه
گوگل پلاس وببین،یه عده توش پلاسن
پست فرِندو بخون،یوقت نشی توخسته
تونسل ماها نبود، اینهمه تکنــو لوژی

بایه توپ لاستیکی، دلها میشد خجسته
وقتمون وپرمیکــرد،یه تیله شیشه ای
اما بگم که الان، همه خوشیها جستـه
بازم میگم غافلیم،همه ازاوضاع خویش
گرسنه هست همسایه، اما خداپرسته

بسه دیگه کش نده، آروم بگیر ] حبیبم [
حل میشه مشکلاتت،صدسال اول سخته

  حبیب رضایی رازلیقی

طنز

روابط عمومی 
با مصرف  ماهی و میگو ، كودكانی سالمتر و شادابتر و باهوش تر خواهید داشت شیلات هرمزگان 

 گروه گزارش// تفویــض اختیار اداره کل میراث  
فرهنگی صنایع دســتی و گردشگری هرمزگان، 
محرومیت از بودجه های وزارتخانه ای و بی توجهی 
ســازمان منطقه آزاد قشم به ابنیه ی تاریخی این 
جزیره سبب تشدید خطر نابودی میراث فرهنگی 

و تاریخی این جزیره شده است. 
   در حالی در جای جای اســتان خبرهای مربوط 
به مرمت بناهای تاریخی از ســوی اداره کل میراث 
فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری هرمزگان به 
گوش می رســد که در جزیره قشم این رویکرد در 
حاشــیه فعالیت های صنعتی، تجــاری و اقتصادی 
منطقه آزاد به فراموشی سپرده شده است.در جزیره 
قشــم بیش از ۲۰۰ آثار تاریخی شناســایی شده 
که تاکنون تنها ۳۰ اثر به ثبت ملی رســیده اســت. 
قلعه های جزیره، غارهای خربس، اســتودان سوزا، 
شــهر تاریخی کولغان، کلات کشتاران، سد گوران، 
آثار تاریخی باسعیدو و... ازجمله اماکن ثبت شده در 

زمره آثار ملی است.
  در ســال های اخیر تنها چند اثر مثل شهر تاریخی 
کولغان فقط ســاماندهی شد، درحالی که تمامی این 
آثار به مرمت اضطــراری نیازمندند.برخی بناهای 
تاریخی در جزیره قشــم در وضعیت فوق بحرانی 
قرار دارند و با کوچک ترین آســیب  طبیعی ممکن 
است به طور کامل تخریب شوند؛ ازاین رو بسیاری 
از بناها به بازســازی و مرمت فوری نیازمندند که 
ازجمله این  آثار می توان اســتودان ســوزا، کلات 
کشــتاران و تمامی آثار باسعیدو در دورترین نقطه 

جزیره را نام برد. 
  در باســعیدو آثار تاریخی مشهوری همچون برج 
دیده بانی، گمرک، اسکله، حسینیه حاجی خداداد و 
قبرستان انگلیسی ها وجود دارد که این آثار مربوط 
به دوره قاجاریه اســت و امروز در معرض نابودی 

کامل قرار گرفته اســت . این در حالی اســت  که 
حفظ، مرمت و ســاماندهی این آثار می تواند باعث 

رونق بیشتر صنعت گردشــگری به ویژه در جذب 
گردشگران خارجی به کشور شود.

  در ســال های گذشــته اداره کل میراث فرهنگی 
صنایع دستی و گردشگری هرمزگان اهتمام خاصی 
به آثار تاریخی و فرهنگی جای جای اســتان نشان 
داده اســت؛ به عنوان  مثال ایــن اداره کل به تازگی 
در شهرســتان های بندرلنگه، بستک، بندرکنگ و... 
با جذب اعتبارات کشــوری مرمت و بازســازی 
برخی بناهای تاریخی را در دســتور کار قرار داده 
اســت اما در جزیره ی قشم به دلیل تفویض اختیار 
به ســازمان منطقه آزاد از اختصاص بودجه به این 

بخش خودداری می کند.

   از ســوی دیگر با توجه به رویکردهای صنعتی و 
تجاری مناطق آزاد، این مسئله در سایه بی توجهی 
منطقه مسئولان این ســازمان به حاشیه رانده شده 
 اســت. به گزارش خبرگزاری مــوج، درواقع باید 
گفت که بناهای تاریخی قشــم بــدون متولی رها 
شده اند و باید در فرآیند بازنگری دلایل و توجیهات 
خروج این بخش از حوزه متولی اصلی آن بررسی 

شود.
  در شرایط کنونی با توجه به اینکه سازمان میراث 

فرهنگی از سال ۱۳۹۸ به وزارتخانه ارتقا پیدا کرده، 
توقعات و انتظارات مناطق تاریخی کشور از دولت 
در ارتباط با تخصیص اعتبارات قطعاً بیش از گذشته 

است. 
  با این حال قشم به دلیل قرار گرفتن در حوزه منطقه 
آزاد از فیــض اعتبارات کشــوری و وزارتخانه ای 
محروم اســت و ســازمان منطقه آزاد نیز که طبعاً 
مســائل کلان اقتصادی و تجاری بیشــتر برایش 
اهمیت بیشــتری دارد، هیچ رغبتــی به تخصیص 
اعتبــار در ایــن بخش نــدارد. ازایــن رو فعالان 
اجتماعی و دوســت داران میراث فرهنگی قشــم 
به ویژه در بخش آثار تاریخی، از بی توجهی منطقه 
آزاد به این موضوع به شــدت نگران اند و به منظور 
بهره منــدی صددرصدی قشــم از اعتبارات دولتی 
 وزارتخانه، خواهان تشکیل اداره ای مستقل و جدید 
میراث فرهنگی تحت نظر اداره کل اســتان در قشم 

هستند.
گفته می شــود، اخیراً ســاماندهی برخی بناها مثل 
لایروبی چاه های تلا در بندر تاریخی لافت از سوی 
مردم محلی شــروع شده که مسئولان منطقه آزاد با 
گرفتن عکس های یادگاری تلاش می کنند این اقدام 
را در کارنامه ی عملکرد خود ثبت کنند، درحالی که 
به گفته یکی از شــهروندان لافتی و عضو ســابق 
شورا، مردم به طور خودجوش وارد عمل شده اند و 
مسئولین تنها برای گرفتن عکس های یادگاری در 

این محل حاضر می شوند. 
   این وضعیت بغرنج نه تنها در لافت و باســعیدو و 
شهر قشم که به گفته منابع آگاه محلی در جای جای 
جزیره ازجمله، زینبی، ســوزا، کانی، دیرستان و... 
حاکم است و این نوع تفکر، فعالان و دوست داران 
 میراث فرهنگی قشــم را بیش ازحــد نگران کرده 

است.

خطر نابودی در کمین بناهای تاریخی قشم 

  

آگهی مزایده نوبت اول 
 اجرای احکام حقوقی شورای حل اختلاف بندرعباس بموجب پرونده فوق این اجراء اموال مشروحه ذیل:

 1/ وسایل منزل مستعمل و کارکرده ذیل که جمعاً بمبلغ 6,915,000 ریال ارزیابی و کارشناسی گردیده است. 
1.فرش دوازده متری مستعمل یک تخته بمبلغ 500,000 ریال. 2. بالشت مستعمل کوچک 13 عدد به ارزش هر عدد 20,000 ریال به 
ارزش 260,000 ریال. 3.کپسول پرسی گاز یک عدد به ارزش 2,500,000 ریال. 4. پتو مستعمل 5عدد که ارزش هر عدد50,000 ریال 

به ارزش250,000 ریال. 5.پادری کوچک یک متري 4 عدد که ارزش هر عدد50,000 ریال به ارزش200,000 ریال .
6. یخچال ارج قدیم و فرسوده یک دستگاه700,000ریال. 7.گاز معمولي آشپرخانه یک عدد به ارزش250,000ریال.

8. روفرشي 6 متري معمولي مستعمل 2عدد که هر عدد به ارزش 100,000 ریال به ارزش200,000 ریال. 9.موکت 6متری معمولی مستعمل و فرسوده به ارزش 
هر متر10,000 ریال به ارزش 60,000 ریال.  10. گاز آشپرخانه با طرح شیشه جلو خراب 1 دستگاه200,000 ریال . 11. تلویزیون سامسونگ قدیمي 21 اینچ یک 

دستگاه مستعمل به ارزش500,000ریال . 12. میز تلویزیون کوچک دو کشوئی چوبی قدیمی یک عدد به ارزش 150,000 ریال. 
 13. میز آرایشی با یک عدد آینه مستعمل به ارزش200,000ریال .  14.یک عدد حصیر مستعمل 6 متر به ارزش 200,000 ریال.
 15. یک عدد فلاکس چای کوچک مستقل به ارزش100,000 ریال.  16.ساعت دیواری مستعمل یک عدد به ارزش 5,000ریال

 17. دیش ماهواره مستعمل یک عدد به ارزش500,000 ریال . 18. قابلمه مستعمل دو عدد به ارزش هر عدد50,000 ریال به ارزش 100,000 ریال .
19. چنگال مستعمل 4 عدد که ارزش هر عدد10,000 ریال به ارزش 40,000 ریال. 20.یک عدد چمدان شکسته و مستعمل که حاوی البسه زنانه و مستعمل 
فاقد کارشناسی میباشد.ا اموال متعلق به محکوم علیه خانم سمیه حاتمی نیا توسط ایشان رها شده است که 19 ردیف جمعاً به مبلغ 6,915,000 ریال ارزیابی و 
کارشناسی شده است با شرایط زیر از طریق مزایده کتبی بفروش میرسد. در خصوص کارشناسي اموال اگر محکوم علیه اعتراضی دارد تا روز انجام مزایده به 
این اجرا مراجعه نماید .1- فروش نقدی است حداکثر مهلت پرداخت بهاء سه روز میباشد . 2-کلیه هزینه های مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت بعهده 

خریدار است 3- پیشنهاد دهندگان باید قبلا10% مبلغ ارزیایی شده را بصورت سپرده نقدي بحساب سیبا تودیع و قبض سپرده را به این اجراء تحویل نماید.
4- اجرای احکام در رد یا قبول پیشنهادات مختار است. 

5- مزایده در ساعت 9 صبح روز یکشنبه مورخه 1400/09/07 به صورت حضوری بعمل می آید و برنده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید. 
6- در صورتیکه برنده با یکماه ار تاریخ جلسه مزایده و با انقضای مهلت ازپرداخت بهاء مورد مزایده خودداری نماید مسئول کسر احتمالي قیمت و خساراتی که 
از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً از سپرده او استیفای میشود و برابر ذیل ماده 129 قانون اجرای احکام مدنی سپرده او پس از کسر هزینه مزایده 
بنفع دولت ضبط و مزایده تجدید میگردد متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر میتوانند به اجرای احکام حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان 

بندرعباس واقع در بلوار امام خمینی- میدان ابوذر - مجتمع جزایی بندرعباس مراجعه نمایند .

سجاد حسینی - قاضی شعبه 2 اجرای احکام مدنی شورای حل اختلاف بندرعباس

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

,,
در ســال های اخیر تنها چند اثر 
مثل شــهر تاریخی کولغان فقط 
ســاماندهی شــد، درحالی کــه 
تمامــی ایــن آثــار بــه مرمــت 

اضطراری نیازمندند

 گروه گــزارش// فاز ۳ توســعه بندر شــهید رجایی در 
هرمزگان که پس از تکمیل آن بیــش از ۷۰ هکتار اراضی 
 پســکرانه در آن ایجاد می شــود، از جملــه موضوعاتی 
است که باید ضمن نظارت بر حسن اجرای انجام آن، نحوه 
خرید تجهیزات و واگــذاری اپراتوری آن نیز به دقت رصد 

شود. 
  فاز ۳ توســعه بندر شــهید رجایی در استان هرمزگان از جمله 
طرح های پر هزینه ســازمان بنادر و دریانوردی است که به نظر 
می رســد فاز نهایی توسعه این بندر باشد و بعید است که سازمان 
بنادر با توجه به جانمایی یک بندر جدید در ســواحل مکران با 
عمق بیشــتر، بخواهد هزینه کلانی را برای لایروبی هرچه بیشتر 
بندر شــهید رجایی در آینده و یا توسعه فازهای بیشتری از این 

بندر را در پیشانی دنبال کند.
  به گزارش خبرگــزاری فارس، آنچه بیش از همه اهمیت یافته 
آن اســت که با گزارش های متعدد بروز مفسده در واگذاری های 
خرد و کلان ســازمان بنادر متأثر از ماده ۳۱ آیین نامه معاملات 
 ســازمان بنادر که عملا اختیار واگذاری هــا را بدون برگزاری و 
برپایی مناقصه و مزایده به هیأت عامل این سازمان واگذار کرده 
است، تمامی واسپاری  مسؤولیت های مهم در حوزه بنادر می باید 

تحت کنترل و نظارت دقیق تری انجام پذیرد تا ماهیت و کارکرد 
سازمان بنادر در عرصه فعالیت های نوین اقتصادی جلوه بیشتری 

کند.
* اما آخرین وضعیت توســعه فاز ۳ بندر شهید رجایی 

به کجا رسید؟
   محمدرضا اله یار یکی از اعضای هیأت عامل و معاون مهندسی 
و توســعه امور زیربنایی، سازمان بنادر و دریانوردی در این باره 
می گوید: در تیر ماه ســال جاری یک پست اسکله به طول 4۰۰ 
متر، محوطه و پسکرانه ترمینال کانتینری به مساحت ۳۱ هکتار 
و برخی از ســاختمان های پشتیبانی، پست های برق شماره ۱ و 
۲، ســردر و گیت ورودی و خروجی و پارکینگ مسقف این فاز 

تکمیل و افتتاح شد. 
  وی تصریح کرد: در ادامه روند اجرایی پروژه فاز ســوم طرح 
توسعه مجتمع بندری شــهیدرجایی، پست دوم اسکله کانتینری 
متناســب با شناور طرح تا متراژ ۹۰۰ متر شامل اجرای عملیات 

بتن ریزی عرشــه اسکله، تکمیل عملیات لایروبی پای اسکله و 
حوضچه، نصب ملحقات اسکله با پیشرفت فیزیکی ۹4 درصد و 
همچنین اراضی متناظر در پسکرانه به مساحت 44 هکتار شامل 
تکمیل عملیات بلوک چینی محوطه و نیز تکمیل عملیات اجرای 
ســاختمان ها و تاسیســات مرتبط با محدوده پروژه با پیشرفت 
فیزیکی ۸۰، مجموعه اقداماتی اســت که تا پایان ســال ۱4۰۰ 

مدنظر قرار می گیرد.
  اله یار در خصوص طرح توسعه اسکله های نفتی مجتمع بندری 
شــهیدرجایی، اظهار داشت: آماده سازی سازه )بخش سیویل( ۳ 
پست اســکله نفتی و آماده ســازی یک خط لوله انتقال و یک 
دستگاه بازوی بارگیری در تیر ماه سال ۱4۰۰ صورت پذیرفت 
و تکمیل خطوط انتقال و نصــب باقیمانده بازوهای بارگیری و 
ســازه استقرار پایپ رک جهت انتقال تا پایان سال جاری برنامه 

ریزی شده است.
  با تصویــری که الهیار از اقدامات مدنظــر برای تکمیل آنها تا 
پایان ســال ۱4۰۰ نام برده به نظر می رســد کــه واگذاری های 

جدیــد اپراتوری و محوطــه ای در بندر شــهید رجایی در راه 
باشــد و ضرورت نظارت بر این واگذاری ها بخصوص در دولت 
جدید اهمیتی دوچندان می یابد چرا که ســازمان بنادر اکنون در 
معرض یک طرح تحقیق و تفحص از ســوی مجلس شــورای 
اســلامی نیز قرار دارد و باید بســیاری از موارد فساد آلودی که 
در گذشــته بخصوص طی 4 سال اخیر گزارش شده و بدنبال آن 

دستگیری هایی نیز در ســازمان بنادر رخ داده نیز مورد واکاوی 
درونی نیز قرار گیرد.

فاز 3 توسعه بندر شهید رجایی به کجا رسید؟

تمامی واسپاری  مســؤولیت های مهم در 
حوزه بنادر می باید تحت کنترل و نظارت 
دقیق تری انجام پذیرد تا ماهیت و کارکرد 
سازمان بنادر در عرصه فعالیت های نوین 

اقتصادی جلوه بیشتری کند

,,

 مهران ســلطانی نژاد - سرویس شهرستانها //  مدیرکل 
شیات استان بوشــهر گفت: براساس مصوبه اعام شده 
از ســوی معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت جهاد 
کشاورزی، در ششمین ســفر استانی رئیس جمهوری و 
هیات دولت ســیزدهم ۲۱۸ میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان 
برای تکمیل و توسعه زیرساخت های شیات این استان 

اختصاص یافت. 
  علی بازدار اظهار کرد: از این مبلغ ۲۵ میلیارد تومان برای 
احداث شــبکه موقت انتقال برق و شــبکه داخلی شهرک 
شیلاتی رودشور شمالی، 4۰ میلیارد تومان برای تکمیل بندر 
صیادی خورخان، ســه میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان برای 
تکمیل لایروبی اسکله صیادی بندر لاور ساحلی اختصاص 

یافته است.

به گــزارش ایرنا، وی اختصاص ۱۰ میلیــارد تومان برای 
لایروبــی بندر صیادی نخل تقی و ۱4۰ میلیارد تومان برای 
تامین شــبکه برق مزارع پرورش میگو )احداث پست برق 
مزارع( را از جمله دیگر مصوبه های ســفر دولت به اســتان 
بوشهر عنوان کرد که باید در سال های ۱4۰۰ و ۱4۰۱ تامین 

و اجرا شود.
   بازدار اضافه کرد: همچنین واگذاری بندر صیادی جفره به 
سرمایه گذار بخش خصوصی با دادن مشوق های مالی مناسب 
که ۱۵۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری را در پی دارد از دیگر 

مصوبه های این سفر در بخش شیلات است.
  وی حجم سرمایه گذاری درحوزه شیلات به قیمت جاری 
را بیش از چهار هزار میلیارد تومان اعلام کرد و افزود: بازده 
مناسب سرمایه گذاری در شــیلات موجب شده تا به ازای 

هر واحد سرمایه گذاری دولتی، چهار واحد سرمایه گذاری 
خصوصی شکل گیرد و ماهیت پروژه های تصویب شده نیز 

نشان از تدوام همین روند دارد.
  مدیرکل شــیلات استان بوشهر گفت: پیش بینی می شود با 
بهره برداری از این پروژه ها ظرفیت تولید آبزیان در اســتان 

بوشهر بیش از ۲۰ هزارتن افزایش یابد.
   رئیس جمهــوری به همراه اعضای هیات دولت، در قالب   
ششــمین سفر استانی دولت ســیزدهم صبح روز جمعه ۱6 
مهرماه سال جاری به استان بوشهر استان بوشهر سفر کردند.

در این ســفر هیات دولت ســیزدهم ۱۱۱ طرح و توافقنامه 
برای محرومیت زدایی، توسعه زیرساختی و رونق اقتصادی 
استان بوشهر تصویب کرد که باعث امیدواری مردم این استان 

شده است.

۲۱۸ میلیارد تومان درسفر رئیس جمهوری به شیات بوشهر اختصاص یافت 

علیرضا حائری زاده - سرویس استانها// استاندار 
یزد گفت: کارخانه نــوآوری طرحی بزرگ و خاق 
است و می تواند یکی از طرح های مهم در سفر آتی 

رئیس جمهوری به این استان باشد. 
   مهران فاطمی در بازدید از این کارخانه افزود: این 
واحد طرحی بزرگ برای استان است که بهره برداری 
از آن آثار ارزشــمندی برای مردم بــه همراه دارد.
وی با قدردانــی از تلاش های صورت گرفته در این 
مورد ادامه داد: یزد با توجه به ظرفیت های عظیم در 
حوزه های فنــاوری، علمی و نوآوری می تواند قطب 
نوآوری و بهره وری کشــور باشــد.به گزارش ایرنا، 
استاندار یزد با اشاره به سفر رییس جمهوری در آینده 

نزدیک به استان تصریح کرد: این واحد می تواند یکی 
از طرح های مهم سفر باشــد تا زمینه بهره برداری از 
آن فراهم شــود.در این گزارش به جزییات بیشتری 
در مورد واحد یادشــده اشاره نشد.یزد با سه هزار و 
۷۰۰ واحد تولیدی و صنعتی چهارمین استان صنعتی 
کشــور و با۵۰۰ معدن بــزرگ و کوچک با مجموع 
اشتغال حدود ۱4۰ هزار نفر در این ۲ بخش، پس از 
کرمان دومین استان معدنی ایران محسوب می شود. 
همچنین به گزارش دیگری مراســم تودیع و معارفه 
مدیرکل سابق و جدید دفتر فنی استانداری یزد برگزار 
شد و حامد شیشه بری به عنوان جانشین محمدرضا 
عارفی معرفی شــد.معاون عمرانی استانداری یزد در 

این نشســت با اشــاره به اهمیت دفاتر استانداری ها 
گفت: این دفتر در دوره جدید برای توسعه همه جانبه 
برای تمامی دستگاه های مرتبط با امور عمرانی اعم از 
شــهرداری ها، آموزش و پرورش، راه و شهرسازی و 
حمل و نقل برنامه دارد.محســن صادقیان با اشاره به 
برنامه دولت برای ساخت چهار میلیون مسکن ملی در 
کشور افزود: سهم استان یزد ۵4 هزار واحد مسکونی 
اســت و البته دولت در این زمینه وظیفه تسهیل گری 
و ارایه تســهیلات را عهده داراست.استان یزد با یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار نفر جمعیت ، ۱۱ شهرستان دارد 
که ۸۷ درصد آن در ۲4 شــهر  و بقیه در روستاها و 

آبادی ها زندگی می کنند.  

استاندار یزد :

 کارخانه نوآوری طرحی بزرگ و خلاق برای استان است
 

طرح : امیرکاربخش

برگ سبز و سند گمرکی خودروی لکسوس تیپ  
NX۳۰۰H مدل ۲۰16 رنگ مشکی به شماره پلاک 

667ب ۳8 ایران 84 شماره موتور۲AR1477۳۰7 و 
 شماره شاسی JTJBRBZ4۰۲۰41۳۲1 به نام میترا 

رحمان زاده  مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی



امام  حسین )ع( : با گذشت ترین مردم کسی است که در عین توانایی چشم پوشی کند
) روضه بحار ج 2 ص 121(

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                 09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد             09211487009

سرویس شهرستانها : سعیده دبیری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی

پنجشنبه 6 آبان 1400
21 ربیع الاول 1443
سال بیستم شماره 3730

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
برج نیلوفر - ورودی غربی-طبقه پنجم - واحد 23

daryanews_bnd@yahoo.com : پست الکترونیکی

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

daryanews.ir : اینستاگرام

آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد 
 بجای آتش زدن پسماندهای کشاورزی آنها را دفن کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

گروه خبر// احمدی مرادی بــا بیان اینکه طرح 
بندی فرهنگیان در مجلس شورای اسامی  رتبه 
با جدیت دنبال می شود، بر لزوم تاسیس صندوق 
حمایت صنایع و مناطق ویژه اقتصادی از آموزش و 

پرورش و مدارس این استان تاکید کرد.
    احمــد مــرادی  نماینده مــردم بندرعباس و 
نائب رئیس کمیســیون انرژی مجلس با اعضای 

جمعیت اســلامی فرهنگیان هرمزگان دیدار کرد.
در این نشســت فرهنگیان بــا بیان دلایل کاهش 
کیفیت سیســتم آموزشی و همچنین ارتقا معیشت 
فرهنگیان، خواســتار انتقال مشکلات مطروحه به 
مســئولین وزارت آموزش و پرورش، استاندار و 
پیگیری موضوعات شــدند.مرادی بــا  ابراز قول 
مســاعد در خصوص پیگیری موراد مطرح شده 
اظهار کرد: طرح رتبه بندی را جهت رفع مشکلات 
معیشتی و اجتماعی فرهنگیان با جدیت در مجلس 
دنبال خواهیم کرد.به گزارش شبکه اطلاع رسانی 
هرمز؛ وی با بیان اینکه مجاز نیستیم از فرهنگیان 

در انتخابات اســتفاده ابزاری کنیم، افزود: با تمام 
توان از مطالبات به حق مردم و فرهنگیان اســتان 
دفاع خواهم کرد و تعارفی با کســی نداریم.نائب 
رئیس کمیسیون انرژی مجلس گفت: هنرستان های 
خاص متناسب با ظرفیت صنایع استان در حوزه 
دریایی، نفت، پتروشیمی و … باید الزاما در استان 
تاسیس و راه اندازی گردد تا نیروی کار و تکنسین 
ماهــر و متخصــص آموزش داده شــود. مرادی 
تصریح کرد: از همــه نیروهایی که دارای طرح و 
برنامه باشند و بتوانند در بخش های مختلف استان 
خدمت کنند و موجبات حرکت و پیشرفت استان 

را فراهم کننــد حتما حمایت خواهیم کرد.نماینده 
مردم بندرعباس در مجلس شــورای اســلامی با 
تاکید بر اینکه تاســیس صندوق حمایت صنایع 
و مناطق ویژه اقتصــادی از آموزش و پرورش و 
مدارس استان ضروری اســت، خاطرنشان کرد:  
برای مطالبه گری نباید دلسرد شد بلکه با پشتکار 

و به طور مستمر مسائل دنبال گردد.
  وی در پایان خاطرنشــان کرد: فرهنگیان استان 
باید در رابطه با بخش های مختلف استان و حتی 
طرح ها و لوایحی که در مجلس مطرح می شــود 

اظهارنظر کنند.

نائب رئیس کمیسیون انرژی مجلس :

 طرح رتبه بندی فرهنگیان با جدیت دنبال می شود
 

گروه گزارش// واکس؛  یک فراورده زیستی است که در 
برابر یک بیماری میکروبی مشخص، ایمنی فعالِ اکتسابی 
تولید می کند و معمولاً برای پیشگیری از بیماری ها و ایجاد 

ایمنی در برابر آن ها استفاده می شود.
   امروزه هر کودکی که متولد می شود مجموعه ای از واکسن ها 
را دریافت می کند تا در برابر بیماری هایی که خاصیت اپیدمی 
دارند، مصون شود. آبله، ســه گانه )دیفتری، کزاز، سیاه سرفه(، 
فلج اطفال، سل، MMR )سرخک، اوریون و سرخجه(، هپاتیت 
بی، مننژیت مننگوکوکی، آنفلوانــزا، تب زرد، تیفوس، هاری و 
کرونا معروف ترین بیماری هایی هستند که واکسن مؤثر دارند.

واکسن ها با تقلید یک عامل عفونی – ویروس، باکتری یا دیگر 
میکروارگانیســم های عامل بیماری – عمل می کنند. این کار 
به سیســتم ایمنی ما »یاد می دهد« که چگونه به طور سریع و 
مؤثر به این عامل واکنش نشان دهد. واکسن ها معمولاً یک نوع 
ضعیف شــده از یک عامل عفونی را ارائه می کنند که به سیستم 
ایمنــی ما اجازه می دهد تا آن را در حافظه اش ضبط کند. بدین 
ترتیب، قبل از اینکه ویروس ما را بیمار کند، سیســتم ایمنی ما 
می تواند سریعاً آن را شناسایی کرده و مقابله کند.از زمان بروز 
همه گیری کرونا، مقابله بــا این بیماری به روش های مختلف 
 دغدغه اصلی پژوهشگران حوزه ســلامت بود. از روش های 
ســاده ای چون شستن دست ها و ماســک زدن تا روش های 
پیچیده ای همچون بررسی تغییرات ژنتیک ویروس. به گزارش 
شبکه اطلاع رسانی هرمز؛پس از اینکه ویروس کرونا به شدت 
در جهان گسترش یافت بسیاری از محققان به این نتیجه رسیدند 
که باید از ایمنی زایی بدن انسان به عنوان سد مقابله با بیماری 
اســتفاده کنند و از این رو به فکر ساخت واکسن کرونا افتادند. 
ایران کشــوری است که سابقه واکسن ســازی دارد و با برنامه 
واکسیناسیون کشوری تاکنون توانسته است بیماری هایی همچون 
فلج اطفال، آبله، سرخک و بسیاری دیگر از بیماری های عفونی 
را شکست دهد. از زمان ســاخت واکسن های علیه کرونا در 
جهان، ایران نیز به ســمت تولید واکسن ضد کرونا حرکت کرد 

تا در این مسیر بتواند زودتر به دوران پیش از کرونا بازگردد.
   هیچ واکســنی بــدون حداقل ۵۰ درصــد کارآیی 

تصویب نمی شود
   دکتر حمیدرضا جماعتی دبیر کمیته علمی کشوری کووید ۱۹، 
در این باره می گوید: در تمام دنیا تحقیقات بر روی جمعیت هدف 
بر اساس در دسترس بودن واکسن انجام می شود. هیچ واکسنی 
در دنیا برای استفاده مورد تصویب قرار نمی گیرد مگر اینکه بیش 
از ۵۰ درصد کارآیی داشته باشد. البته ممکن است بالاتر از ۵۰ 
درصد هم در جلوگیری از سه سطح مدنظر ابتلاء، شدت بیماری 

و مرگ و میر کارآیی داشته باشند.
  اثربخشــی بیش از ۷۰ درصدی واکسن های ایرانی 

کرونا در کارآزمایی بالینی
   دبیر کمیته علمی کشــوری کووید ۱۹ می گوید: نکته مهم در 
مورد کارآیی واکسن های کرونا این است که بسته به نوع ویروس 
که در آن جامعه وجود دارد و برحسب اینکه سیستم ایمنی آن 
جامعه چگونه باشد، می تواند بر کارآیی واکسن تاثیرگذار باشد.

وی درباره واکسن های ایرانی یادآور می شود: در مورد اثربخشی 
واکسن های ایرانی نیز با توجه به اینکه مجوز سازمان غذا و دارو 
را برای استفاده دریافت کرده اند، کارآیی آنها مشخص است. تمام 
واکســن های ایرانی مورد بررسی در بخش کلینیکال ترایال ها 
)کارآزمایی بالینی( اثربخشی متفاوتی از ۷۰ درصد تا ۸۰ درصد 

داشته اند.
  میزان اثربخشی دو واکسن ایرانی برکت )کوو ایران( 

و پاستوکووک
  بر اساس مطالعاتی که در انستیتو پاستور ایران در زمینه واکسن 
پاستوکووک که اکنون در چرخه واکسیناسیون وارد شده، انجام 
شده است آنالیز میانی اثربخشی واکسن پروتئین نوترکیب در سه 
سطح پیشگیری از کووید- ۱۹، پیشگیری از موارد شدید عفونت 
کووید -۱۹، پیشگیری از مرگ ناشی از عفونت کووید -۱۹ در 
جمعیت ایرانی ۱۸ تا ۸۰ سال اعلام شده است.اثربخشی علیه 
موارد علامت دار بعد از دو دوز تزریق واکسن سوبرانا ۲ به میزان 
6۵ درصد و بعد از تزریق دوز بوستر )یادآور( با واکسن سوبرانا- 
پلاس، ۹۱.6 درصد گزارش شده است. تاثیرگذاری علیه موارد 
شــدید و بستری بعد از ۳ دوز، ۱۰۰ درصد گزارش شده است.
همچنین تاثیر واریانت دلتا بر اثربخشــی واکسن های مختلف 
موجود در دنیا در سه منطقه مدیترانه و آمریکای شمالی در زمان 
غلبه این سویه هم در این موسسه بررسی شده است و در نهایت 
اثربخشی رژیم ۳ دوزه واکسن سوبرانا ۲ در پیشگیر از موارد قطع 
علامتدار ۷۰.۵۸ درصد، در پیشــگیری از موارد قطعی بستری 
۹۱.۷6 درصد و در پیشــگیری از موارد قطعی شدید ۸۳.۵۲ 
درصد بیان شده است.دکتر علیرضا بیگلری رئیس انستیتو پاستور 
ایران در تازه ترین بررسی مطالعه واکسن پاستوکووک در مقابل 
دو واریانت بســیار واکسن گریز کووید ۱۹ در ایران گفته است: 
این واکســن بر روی ۲4 هزار نفر در ۸ دانشگاه علوم پزشکی 
کشــور مورد آزمایش قرار گرفت. مطالعات نشان داد که ۹۸.۹ 
درصد از افرادی که واکسن پاستوکووک را دریافت می کنند، در 
بدن شان آنتی بادی تولید می شود و ۹۱.۷ درصد از افرادی که با 
این واکسن واکسینه می شوند به فرم شدید بیماری مبتلا نشده و 
نیاز به بستری پیدا نمی کنند که بسیار ارزشمند است. همچنین ۷۰ 
درصد از افراد مورد مطالعه نیز واجد بیماری علامتدار نشدند که 
این نه تنها در کشور، بلکه در سطح واکسن های دنیا هم از نتایج 
بسیار مهم تلقی می شود.نتایج مطالعات در زمینه کارآزمایی بالینی 
واکسن برکت نیز نشان می دهد در زمان غلبه واریانت دلتا و بر 
اساس آنالیز میانی تحویل سازمان غذا و دارو شده، تزریق دو دز 
واکسن کوو ایران برکت می تواند در حدود ۸4 درصد )به صورت 
میانگین بین ۵4 تا ۹6 درصد( از موارد بحرانی ای که بیمار نیاز به 
بستری در آی سی یو داشته باشد یا نیازمند به اقدامات تهاجمی 
پزشکی شود، پیشگیری کند. همچنین حدود ۷۱ درصد )بین 6۳ 
تا ۷6 درصد( تزریق دو دز واکســن کوو ایران برکت از بستری 

شدن افراد در بیمارستان پیشگیری می کند.
  نظارت دو مجموعه اصلی وزارت بهداشت بر تمام 

واکسن های ایرانی کرونا
   دکتر احسان شمسی گوشکی دبیر کارگروه وزارتی اخلاق در 
پژوهش درباره بررسی اثربخشی واکسن های ایرانی کرونا و تایید 
آنها از سوی کمیته اخلاق می گوید: تمام واکسن های ایرانی کرونا 
که کلینیکال ترایال )کارآزمایی بالینی( آنها در ایران انجام می شود 
تحت نظارت دو مجموعه اصلی در وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی هستند.وی می افزاید:به مردم اطمینان می دهم، 
هم ایمنی و هم اثربخشی واکسن هایی که در داخل کشور تولید 

می شود در فازهای یک، دو و سه توسط نهادهای ناظر به ویژه 
سازمان غذا و دارو کنترل می شود و نظارت بسیار دقیقی منطبق 
بر اســتانداردهای جهانی روی این واکسن ها صورت می گیرد. 
دبیر کارگروه وزارتی اخلاق در پژوهش وزارت بهداشت یادآور 
می شود: در عین حال واکسن های خارجی هم وقتی می خواهد 
وارد ایران شــود، ابتدا داده های موجود در مورد آن واکسن ها 
توسط سازمان غذا و دارو بررسی می شود. این طور نیست که 
بدون بررسی واکسنی وارد شود و در چرخه واکسیناسیون قرار 

گیرد.
  واکسیناسیون کرونا یک تصمیم شخصی نیست، 

یک وظیفه اجتماعی است
   دبیر کارگروه وزارتی اخلاق در پژوهش خاطرنشان می کند: 
همه مردمی که تاکنون واکسن نزده اند لازم است برای ایمنی خود 
و سایرین برای واکسن زدن اقدام کنند. واکسیناسیون کرونا یک 
تصمیم شخصی نیست، یک وظیفه اجتماعی است. دلیل این تاکید 
این اســت که اگر فردی که باید واکسن بزند، واکسن نزند تنها 
خودش را در معرض خطــر قرار نمی دهد بلکه دیگران را هم 
با خطر مواجه می کند. تا زمانی که همه گیری کنترل نشده است 

شرایط کشور بسیار ویژه خواهد بود.

  وضعیت اثربخشی واکســن های خارجی در زمان 
غلبه سویه دلتا کووید ۱۹

   طبق گزارش نشریه فورچون در آگوست سال جاری محققان 
متوجه شدند واکسن های سینوواک و سینوفارم چین در کل ۷۰ 
درصد در جلوگیری از ابتلا به کووید ۱۹ در بازه شــیوع سویه 
دلتا این بیماری در شهر گوانگژو تاثیرگذار بوده اند. این تحقیق 
بیــش از ۱۰ هزار فرد مبتلا به بیماری و افراد نزدیک به آنها را 
رصد کرد. همچنین این تحقیق نشان داد واکسن ها در جلوگیری 
از نوع شدید کووید ۱۹ و مرگ و میر ناشی از آن ۱۰۰ درصد 
کارآمد هستند.از سوی دیگر رویترز نیز در ماه جولای به تحقیقی 
اشاره کرد که در نشریه »نیوانگلند ژورنال آو مدیسن« منتشر شده 
بود کارآمدی واکسن آسترازنکا و چند واکسن دیگر را براساس 
داده های واقعی بررسی کرده بود. براساس این تحقیق دو دوز از 
واکسن آسترازنکا در مقابل سویه دلتا ویروس کرونا 6۷ درصد 
کارآمد است.نشریه ساینس اوگ نیز در گزارشی درباره واکسن 
اسپوتنیک V روسیه نیز نوشته است طبق گزارشی که در سرور

منتشــر شده،   medRxiv
این واکسن در مقابل 

دلتا  ســویه 
کارآمدی 

مناسبی 
دارد. تحقیقی 

در جمعیتــی ۱4 
هزار نفری نشــان می دهد 

تزریق ۲ دوز از این واکسن خطر بستری 
شدن در نتیجه ابتلا به کووید ۱۹ را ۸۱ درصد کاهش می دهد و 

از آسیب جدی به ریه جلوگیری می کند.
  عدم مجوز به یک واکســن تا زمان محرز نشــدن 

اثربخشی
  به نظر می رسد مهمترین نکته ای که برخی از مخالفان واکسن 
از آن غفلت می کنند موضوع اثربخشی در پیشگیری از بستری 
شــدن و مرگ و میر افراد در اثر ابتلاء به کرونا اســت. دکتر 
حسین وطن پور استاد دانشــگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی 
و نماینده وزیر بهداشــت و مدیر اجرایی پروژه واکسن داخلی 
COVID-۱۹ در این باره به مهر می گوید: درباره اثربخشــی 
واکسن های تولید داخل باید گفت ما در وزارت بهداشت طبق 
پروتکل های مصوبه سازمان غذا و دارو حرکت می کنیم.وطن پور 
به موضوع اطلاع رسانی های کارآزمایی بالینی اشاره می کند و 
می گوید: به نظر می رسد شاید اطلاع رسانی ها و رسانه ای کردن 
کارآزمایی بالینی واکسن ها بیشتر از اینکه مردم را مطمئن کند، 

آنها را نگران کرده است.
  مردم نگران اثربخشی واکســن های ایرانی کرونا 

نباشند
  مدیر اجرایی پروژه واکسن داخلی COVID-۱۹ می گوید: 
تمامی واکسن های ایرانی کرونا در نسخه های متعدد پیش رفته 
است و برخی از آنها مانند پاستور و برکت ایمنی زایی خوبی 
ایجاد کرده اند. بنابراین مردم نباید نگران اثربخشی واکسن های 
ایرانی باشند.اثربخشی یک واکسن به چند دسته تقسیم می شود. 
وقتی می گوییم اثربخشی واکسن تا چه اندازه است میزانی مدنظر 
است که چقدر از ابتلاء جلوگیری می کند که این بسیار مهم است. 
بخش دیگری از اثربخشی به این برمی گردد که اگر فرد مبتلا 
شود چقدر عوارض شدید منجر به بستری دارد. معنای دیگر 
اثربخشی این است که اگر فرد بستری شد، چقدر احتمال فوت 
دارد.وی درباره موضوع اثربخشی واکسن می گوید: اثربخشی به 
چند دسته تقسیم می شود. وقتی می گوییم اثربخشی واکسن تا 
چه اندازه است میزانی مدنظر است که چقدر از ابتلاء جلوگیری 
می کند که بسیار مهم است. یک بخشی از اثربخشی مدنظر است 

که اگر فرد مبتلا شود چقدر 
عوارض شدید منجر 
بســتری  به 

دارد.

  اثربخشــی در 
و  بستری  ابتلاء،  ســطوح 

مرگ در تمام واکسن های ایرانی ضد کرونا
  وی تاکید می کند: تمام واکســن های ایرانــی ضد کرونا که 
در کشور تولید شده اســت اثرات خوبی را در این سه حوزه 
داشته اند. ضمن اینکه اثرات آن را در جامعه می بینیم. اگر مردم 
ماســک زدن و استفاده از ضد عفونی کننده را در کنار واکسن 
رعایت کنند مطمئناً میزان ابتلا، میزان بســتری و میزان مرگ 
کاهش می یابد.استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی به این 
نکته اشــاره می کند که موضوع بررسی اثربخشی واکسن های 
ایرانی و خارجی همواره در حال انجام است و اضافه می کند: 
بخشی از کار حرفه ای در شرکت های دارویی این است که وقتی 
یک محصول در داخل تولید می شــود و معادل خارجی دارد 
حتماً عوارض و اثرات آن را نه در مرحله ورود به بازار بلکه در 

طی دوره کنترل کنند.
  تامین ۱۴ میلیون دوز واکســن های ایرانی کرونا 

تاکنون
   وی تاکید می کند: البته ژن و گونه هر جمعیتی ممکن است در 
ایمنی زایی واکسن ها موثر باشد اما به طور کلی وقتی بیش از 
۵۵ درصد ایمنی زایی در یک واکسن مشاهده می شود به معنی 
اطمینان به واکسن است. در مجموع واکسن های ایرانی کرونا 
۱4 میلیون دوز تولید و توزیع شده اند.وطن پور به اهمیت تولید 
واکسن کرونا در داخل کشور اشاره کرده و خاطرنشان می کند: 
ما هر سال ۱۲۰ میلیون دوز واکسن نیاز داریم و معلوم نیست 
هر سال این میزان پول داشته باشیم که بتوانیم از خارج واکسن 
بخریم. لذا باید روی پای خود بایستیم و تولید کنندگان داخلی 
را حمایت کنیم و قیمت ها را برای آنها مشخص کرده و با آنها 
قرارداد ببندیم. نمی توانیم تولید کننده داخلی را معلق نگه داریم و 
انتظار داشته باشیم با سرمایه های خودشان تولید کنند و پول آنها 
را ندهیم.واکسیناسیون علیه کرونا در کشور شتاب بی سابقه ای 
گرفته و اکنون بیش از هر زمان دیگری نیازمند اطمینان به توان 
علمی محققان و متخصصان کشــورمان هستیم. همانطور که 
سال ها پیش با واکسن های ساخت ایران توانستیم ریشه چندین 
بیماری را بخشکانیم امروز هم می توانیم با توسعه زیرساخت ها 
و حمایت و اطمینان به واکسن سازی ایرانی بر کرونا غلبه کنیم.

طرح :  بیتا  هوشنگی

 اثربخشی واکسن ها

همه مردمــی که تاکنون واکســن 
نزده اند لازم است برای ایمنی خود 
و سایرین برای واکسن زدن اقدام 
کننــد. واکسیناســیون کرونا یک 
تصمیم شخصی نیست، یک وظیفه 

اجتماعی است
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